
چراغ بی جان حجره های فرش اصفهان  

فروشگاه های بزرگ عامل خلوتی بازار

 از متن تا حاشیه توقف 
طرح زیرگذر شهید چمران

 وقتی اول 
 تصمیم می گیریم
 بعد فکر می کنیم!

کوچ حاجی صفی کوچ حاجی صفی 
به اصفهان، تبریز به اصفهان، تبریز 
یا تهران؟یا تهران؟
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مهم ترین مطالبه مردم اردستان آسفالتِ 
معابر است

جشن ازدواج آسان ۱۱۰ عروس و داماد در 
دولت آباد

کاشان، نگین درخشان انگشتر گردشگری استان است
 مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان اصفهان:

اصفهان پس از تهران، 
بیشترین خبرنگار شهید 

را دارد

انتخاب رئیس 
جمهور با پشتوانه رأی 

 حداکثری به نفع 
مردم است

علت قطعی های 
مکرر آب شرب 

اصفهان چیست؟
حالناخوشمدارسدراصفهانوقانونیکهنیمبنداجرامیشود

منهای مدرسه!
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یکیازموسفیدکردههایبازارفرشدستبافاصفهانمعتقداست:
بازگشاییفروشگاههایبزرگفرشیکیازدلایلبیرونقیدربازارفرش
دستبافاصفهاناستچراکهنهکیفیتونهحتیقیمتفرشهایبازار
فرشبااینفروشــگاههاییکهتبلیغاتزیادیهمدارنــد،قابلرقابت
نیست.ایندرحالیاستکهدرآمدبسیاریازفرشفروشاناصفهاندر
بازارفرشحتیبه۲۰هزارتومانهمنمیرسدوازاینروبسیاریتغییر

شغلدادهوفرشهایشانرادربازاررهاکردهاند.

روزنامه  فرهنگی، اجتماعی، 
سیاسی، اقتصادی  و ورزشی           

سه شنبه  22  خرداد  ۱4۰3
4 ذی الحجه ۱445

۱۱ ژوئن 2۰24
 شماره 4۱۰5    

8 صفحه
سال چهاردهم

قیمت: 5۰۰۰ تومان

نوبت اول

م الف: 1732980

مجتبی ولی پناه-شهردار قمصر 

آگهی مزایده عمومی یک مرحله ای 
موضوع مزایده: اجاره مغازه تجاری بلوار امام)ره( قبل از داروخانه مطابق با مشخصات مندرج در اسناد و مدارک 

و شرایط مزایده و قیمت کارشناسی ماهیانه 6۰.۰۰۰.۰۰۰ریال و به ازای یکسال 72۰.۰۰۰.۰۰۰ریال.
مبلغ سپرده شــرکت در مزایده: مبلغ 36.۰۰۰.۰۰۰ریال )سی وشــش میلیون ریال(که بصورت ضمانتنامه 
بانکی با اعتبار حداقل سه ماهه یا سپرده نقدی در وجه تمرکز وجوه سپرده شهرداری قمصر با شمـــاره حساب 

3۱۰۰۰۰5۱۱7۰۰3  نزد بانك ملی قمصر.
مهلت دریافت اسناد از سامانه ستاد حداکثر تا تاریخ ۱4۰3/۰4/۰7 ، مهلت بارگذاری پیشنهادات حداکثرتا تاریخ 

۱4۰3/۰4/۱7 و بازگشایی پاکتها در مورخ ۱4۰3/۰4/۱8در محل شهرداری قمصر خواهد بود.
- هرگاه برندگان اول تا سوم مزایده، حاضر به واریز وجه در مهلت مقرر نشوند، سپرده شرکت در مزایده ایشان 

به ترتیب ضبط خواهد گردید.
- شهرداری در  رد یا قبول هریک از پیشنهادها مختار است.
- سایر اطلاعات و جزئیات در اسناد مزایده درج شده است.

تلفن : 55642345 )۰3۱(     » آگهـی مناقصه عمومی «

محمد حسن یاری -شهردار دولت آباد
م الف: 1726925

شهرداری دولت آباد در نظر دارد نسبت به عملیات پروژه های عمرانی خود، از طریق برگزاری آگهی مناقصه عمومی طبق جدول 
ذیل اقدام نماید.

زمان دریافت ردیف بودجهمحل اجراعنوان عملیات
اسناد مناقصه

زمان بازگشاییزمان ارائه پیشنهاد

عملیات اجرایی آسفالت معابر    ۱  
خاکی منطقه صنعتی دولت آباد

منطقه صنعتی 
دولت آباد

ردیف بودجه 
عمرانی

پنج  شنبه
۱4۰3/۰3/24

تا پایان وقت اداری 
روز پنج شنبه
۱4۰3/۰4/۰7

بعد از پایان وقت 
اداری روز پنج شنبه

۱4۰3/۰4/۰7
عملیات اجرایی جدول گذاری 2

معابر سطح منطقه صنعتی
منطقه صنعتی 

دولت آباد
ردیف بودجه 

عمرانی
پنج  شنبه

۱4۰3/۰3/24
تا پایان وقت اداری 

روز پنج شنبه
۱4۰3/۰4/۰7

بعد از پایان وقت 
اداری روز پنج شنبه

۱4۰3/۰4/۰7
 عملیات اجرایی زیرسازی و 3

 جدول گذاری ادامه خیابان 
 شهدای صنعت )حدفاصل خیابان 
شمس تبریزی تا خیابان شاهین(

منطقه صنعتی 
دولت آباد

ردیف بودجه 
عمرانی

پنج  شنبه
۱4۰3/۰3/24

تا پایان وقت اداری 
روز پنج شنبه
۱4۰3/۰4/۰7

بعد از پایان وقت 
اداری روز پنج شنبه

۱4۰3/۰4/۰7

 عملیات اجرایی پیاده روسازی 4
 پارت سوم رفیوژ میانی بلوار 

امام خمینی )ره( منطقه صنعتی

منطقه صنعتی 
دولت آباد

ردیف بودجه 
عمرانی

پنج  شنبه
۱4۰3/۰3/24

تا پایان وقت اداری 
روز پنج شنبه
۱4۰3/۰4/۰7

بعد از پایان وقت 
اداری روز پنج شنبه

۱4۰3/۰4/۰7

محل دریافت اسناد مناقصه
 )https://setadiran.ir( سامانه تدارکات الکترونیک دولت

تلفن ۰3۱-45822۰۱۰

نوبت دوم

معاونمحیطزیســتوخدماتشــهریشهردار
اصفهــانگفــت:احیــایمجموعــهفرهنگــی-
گردشــگریباغفدکباســرعتوجدیتدنبال

میشود.
بهگزارش»ایمنا«،مهدیبقاییدرحاشــیهبازدید
ازپروژههایزیســتمحیطیمنطقه۷شهرداری
اصفهانبااشارهبهنتایجمطلوباجرایتصفیهخانه
نانــواوزوندرشــهرهایمختلفکشــورافزود:با
راهاندازیکاملتصفیهخانهشــمالاصفهان،تمام
دغدغهوابهاماتشهرونداندرشمالشهراصفهان
برطرفخواهدشــد.ویافــزود:همانگونهکهدر
ایامنوروزوبااستقبالکمنظیرمسافراننوروزیاز
باغفدکشاهدبودیم،احیایمجموعهفرهنگی-

گردشــگریباغفدکباســرعتوجدیتدنبال
میشــودتابهعنوانیکیازمجموعههایتفریحی
اســتانداردشــهراصفهاندراختیارشــهروندانو
مسافرانقرارگیرد.بقاییگفت:نصبدوربینهای
نظارتیبــرایکنترلمحلتجمعوانباشــتزباله
درســطحمنطقه۷انجامشــدهوباتبدیلآنهابه
پاتوقمحلیدارایفضایســبزدربعضیمحلات،
شــاهدافزایشرضایــتشــهروندان،همچنین
افزایشسطحنظافتمحلاتهستیم.ویافزود:
مجموعهطرحهایزیباسازیدرسطحمنطقه۷با
نورپردازیمیدان۲۵آبــان،نصبنمادمیدانحج
ونصبنمادهایهویتیدرمحلاتمنطقهدرحال
پیگیریاســت.ویباتأکیدبررفعچهرهنازیبای

دیوارهایمحلاتشهراصفهانگفت:ورودیشهرک
ولیعصر)عج(بهعنوانیکیازشمالیترینمحلات
شهراصفهاندراسرعوقتباهنرشهریتبدیلبه
یکیاززیباتریندیوارنگارههایشهراصفهانخواهد
شد.بقاییاظهارکرد:درماههایآتیباجانماییو
استقرارایستگاهبازیافتدرمیدانحجودرنزدیکی
شهرککاوه،شــهروندانمیتواندبازیافتخشک
خودرابهایستگاهثابتمحلیتحویلدهند.ویبا
اشارهبههماهنگیواحدهایتعمیراتونگهداری
ادارهعمرانوامورشــهردرحفــرچاههایجذبی
گفت:بسیاریازنقاطیکهمحلتجمعآبباراندر
محلاتمنطقه۷بودهاست،هماکنونبرطرفشده
وبعضیازآنهادرحالپیگیریورفعمعضلاست.

معاونشهرداراصفهان:

احیای مجموعه فرهنگی گردشگری باغ فدک با جدیت دنبال می شود
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 اشتغال برای توانخواهان در فصل برداشت

عطر گل محمدی در خوانسار پیچید
برداشت گل محمدی از گلستان های شهرستان خوانسار آغاز شد.مدیر جهاد کشاورزی شهرستان 
خوانسار گفت: سطح زیر کشــت گل محمدی در خوانسار 5۲ هکتار با متوســط عملکرد 4 تا 5 تن 
در هکتار است و سالیانه ۲۶۰ تن گل برداشــت و ۱۶۰ تا ۲۰۰ تن گلاب نیز تولید می شود. اکبر مردانی 
افزود: گل و گلاب این منطقه به علت کوهســتانی بودن منطقه و اختلاف سطح دریا و دما نسبت به 
شهر های دیگر عطر و اسانس بیشتری داشته و همچنین زمان گلدهی که بعد از پایان فصل برداشت 
گل بسیاری از شــهر های تولید کننده گل محمدی در کشور است از مزیت های اقتصادی کاشت گل 
محمدی این شهرستان است. وی افزود: یکی از مراکز مهم برداشــت گل محمدی و تولید گلاب و 
دیگر عرقیجات با دستگاه های استاندارد و بهداشتی مرکز توانبخشی بقیه ا... الاعظم )عج( خوانسار 
است. مدیرعامل مرکز توانبخشی بقیه ا... الاعظم )عج( خوانسار نیز گفت: چهار و نیم هکتار از مزارع 
این مجتمع به کشت گل محمدی اختصاص که به طور متوسط از هر هکتار سه و نیم تن گل محمدی 
برداشت می شود. سید حسن شــفعتی گفت: ۱۲۰ معلول ذهنی و حرکتی در این مرکز حضور دارند 
که در راستای اشتغالزایی، کاردرمانی و پرکردن اوقات فراغت تعدادی از آنان در مجتمع کشاورزی 
به ویژه برداشت گل محمدی و تولید گلاب در حال فعالیت هستند. وی اضافه کرد: سالیانه ده هزار 
لیتر گلاب و انواع دیگر عرقیات مانند نعناع، کاسنی و آویشن دراین مجتمع تولید و به سراسر کشور 

ارسال و درآمدآن صرف هزینه های درمانی و معیشت این مددجویان می شود.

برای چهارمین سال متوالی

اجرای طرح سر شاخه کاری در تیران و کرون
سرشــاخه کاری یا همان پیوند زدن درختان گردو برای چهارمین سال متوالی در تیران و کرون اجرا 
می شود.به گزارش خبرگزاری صداوسیما، مدیر جهاد کشاورزی تیران و کرون گفت: برای بهره وری 
بیشتر از نهالستان های گردو در این روش ارقام و ژنوتیپ های برتر گردو بر روی درختان کم بازده پیوند 
زده می شود. مهدی آرپناهی با بیان اینکه سال گذشــته ۱۶۰۰ اصله نهال پیوند شده، نتیجه مطلوبی 
داشته افزود: امسال نیز با استقبال کشاورزان هزار اصله درخت گردو پیوند زده می شود. وی دیرگل 
بودن، افزایش میزان مغز گردو نسبت به پوست، سفید بودن، پوسته کاغذی، درشت بودن و افزایش 
تناژ محصول را از ویژگی های این ارقام عنوان کرد و گفت: ارقام چنلر، پدرو، فرنور که ارقام برتر در دنیا 

هستند پیوند زده و پیش بینی می شود افزایش 7۰ درصدی تولید گردو را به همراه داشته باشد.

بیست و چهارم خرداد؛

میزبانی شاهین شهر از کنگره ملی شهدای رسانه ایران و 
خبرنگاران غزه

کنگره ملی شهدا رسانه ایران و خبرنگاران غزه در شاهین شــهر اصفهان برگزار می شود.به گزارش 
خبرگزاری صداوسیما، فرمانده ســپاه حضرت صاحب الزمان )عج( در نشست خبری یادواره ملی 
شهدای رسانه کشور و گرامیداشت شهدای خبرنگار غزه پنجشنبه ۲4 خرداد از ساعت ۹ و 3۰ دقیقه 
درتالار شیخ بهایی شاهین شهر برگزار می شود. ســردار مجتبی فدا افزود: این مراسم به یاد 333 
شهید رسانه کشور و ۲۲ شهید رسانه و خبرنگاران شــهید اصفهان و همچنین یاد و خاطره شهدای 
خبرنگار غزه برگزار می شود. وی با اشاره به اینکه در شــرایط امروز ایران در اوج بالندگی است و از 
دشمنان هیچگونه هراســی ندارد، گفت: با اقتدار هر کجا که کشور مورد ضربه قرار بگیرد با آن تهدید 
با قدرت برخورد می کنیم. ســردار فدا با بیان اینکه اولین فراخوان امام خمینی )ره( بلافاصله ۶ ماه 
پس از تشکیل سپاه صورت گرفت، گفت: دو هواپیما از پاســداران اصفهان پس از این فراخوان به 
کردستان اعزام و وارد فرودگاه سنندج شدند و ســپاه به مرور آموزش و تقویت نیروی انسانی خود 

را در دستور کار قرارداد.

شهردار اردستان:

مهم ترین مطالبه مردم اردستان آسفالتِ معابر است

شهردار اردستان گفت: اکنون مهم ترین مطالبه مردم اردستان در بخش 
آسفالتِ معابر است. سال گذشــته حجم قابل توجهی آسفالت ریزی 
در شــهر انجام شــد، ولی با توجه به حجم خرابی ها نتوانسته رضایت 
کامل مردم را حاصل کند.معین مهدانیان در نشست خبری اظهار کرد: 
روندی که در سال های گذشته در شهرداری اردستان رخ داده باعث شده 
وضعیت اجرایی مدیریت شهری سخت شود. با توجه به بنیه ضعیف 
مالی شهرداری اردستان هر پروژه با کندی پیش می رود در صورتی که 
مطالبه عمومی در بخش های مختلف بسیار زیاد است. وی با بیان اینکه 
جلب رضایت شــهروندان مهم ترین اولویت مدیریت شهری اردستان 
است و این مهم با اتمام پروژه های نیمه تمام و پاسخ به مطالبات مردم 
تحقق می یابد، افزود: در یک و نیم سال گذشته سعی کردیم در اولین 
اقدامات مواردی که به شهر شــهریت می داد را تقویت و اصلاح کنیم به 
همین دلیل اقدامات را از روشــنایی های پارک، بوستان ها و بلوارهای 

اصلی و همین طور سنگ فرش معابر و آسفالت شروع کردیم.
شــهردار اردســتان گفت: اعتقاد داریم با توجه به وضعیتــی که برای 
اردســتان وجود دارد نباید پروژه هــای بلندمدت تعریف شــود. این 
شــهر اکنون نیاز دارد که وضعیــت موجود را شــاداب و تقویت کنیم و 
پروژه های نیمه تمام دوره های گذشــته را به نتیجه برسانیم.مهدانیان 
با بیان اینکه یکی از طرح هایی که از ســال های گذشــته نیمه کاره رها 

شده پروژه پارک سوار اردســتان اســت که با تلاش های انجام شده 
اکنون بیش ۶۰ درصد پیشــرفت فیزیکی داشــته و تا دو ماه دیگر به 
بهره برداری می رســد، تصریح کــرد: اکنون مهم تریــن مطالبه مردم 
اردســتان در بخش آســفالتِ معابر است. سال گذشــته حجم قابل 
توجهی آسفالت ریزی در شهر انجام شد ولی با توجه به حجم خرابی ها 
نتوانسته رضایت کامل مردم را حاصل کند.وی با اشاره به شروع عملیات 
آسفالت ریزی در محلات اردستان خاطرنشان کرد: مجوز آسفالت ریزی 
خیابان ۲۲ بهمــن و لاین دوم بلوار اصلی شــهرک امام حســن)ع( 
 دریافت شده و منتظر تحویل قیر هستیم تا آســفالت این دو خیابان 

انجام شود.

انتظارات مردم با درآمدهای شهرداری همخوانی ندارد
شهردار اردستان گفت: ظرفیت شــهرداری اردستان در اجرای بسیاری 
از طرح ها مانند آســفالت معابر محدود اســت در صورتی که انتظارات 
و مطالبه مردم در این بخش بسیار وســیع است. با میزان درآمدی که 
شهرداری اردســتان دارد و وضعیت اقتصادی جامعه، کار کردن بسیار 
سخت شده است  ولی همچنان طرح های قابل توجهی در شهر اردستان 

در حال انجام است.
مهدانیان با بیان اینکه بودجه شــهرداری اردســتان امسال حدود 7۰ 

میلیارد تومان بسته شده است، گفت: در حوزه خدمات شهری تلاش 
خواهیم کرد بیش از 4۰ درصد خدمات انجام شــده به صورت مکانیزه 
انجام شود. همچنین امسال برنامه ریزی شده تا فاز اول تفکیک زباله از 
مبدأ به سبک کلان شهرها انجام شود. وی بیان کرد: شهرداری اردستان 
یک ماه حقوق معوقه هم به پرســنل ندارد و حتی مطالبات نیروهای 
شرکتی از دوره های قبل را هم در حال تســویه کردن هستیم. با توجه 
به اینکه سال گذشــته تعداد قابل توجهی نیروی شهرداری بازنشست 
شدند، امسال به شــدت کمبود نیروی انســانی داریم. کمبود نیروی 

اجرایی در شهرداری اردستان کیفیت خدمات را کاهش داده است.

تعریــض بلوار یــادگار امــام)ره( اردســتان پس از ۳۶ ســال 
انجام  می شود

شهردار اردستان با بیان اینکه معتقدیم شــهرداری پویا و فعال باید در 
همه حوزه ها کار کند، گفت: با تلاش های صورت گرفته و حمایت فرماندار 
شهرستان و همکاران ما در شــهرداری، پس از 3۶ سال معطلی توافق 
جهت تعریض بلوار یادگار امام)ره( در شــهرک کاوه اردستان با مالکان 

آن انجام شد.
مهدانیان اضافه کرد: کل پلاکی که برای این بلوار آزادسازی شده حدود ۱۰ 
هزار متر بوده و به زودی آزادسازی و خیابان کشی آن شروع خواهد شد.

 فرماندار ویــژه شهرســتان نایین گفــت: ادارات 
دولتی در کنار مردم نقش تسهیل گری در برگزاری 

جشن های دهه امامت و ولایت خواهند داشت.
به گزارش »ایمنا«، محمد کریمی در جلســه ستاد 
هماهنگی و برنامه ریزی بزرگداشــت دهه امامت 
و ولایت شهرســتان نایین، اظهار کــرد: تعدادی از 
افراد حاضر در جلســه فرایند مردمی را نمایندگی 
می کنند و تمام تلاش ما این اســت که موضوعات 
فرهنگی مردم نهاد باشــد. وی افزود: جشن های 
دهه امامت و ولایت باید به شیوه ای برگزار شود که 
موجب افزایش نشاط اجتماعی، ارتقای سواد دینی 

شــهروندان و انتقال پیام های قربان به عنوان عید 
عبودیت و غدیر به عنوان تجلی ولایت شود.

فرماندار ویژه شهرســتان نایین خاطرنشــان کرد: 
موکب های مردمی در دهه امامت و ولایت باید فعال 
شود، ادارات دولتی و دستگاه های خدمات رسان در 
یاری رساندن به موکب ها همچون سال گذشته پای 
کار هستند و با آمادگی کامل در برگزاری جشن های 

مردمی همراهی و تسهیل گری خواهند کرد.
کریمــی تصریح کــرد: بنیــاد بین المللــی غدیر 
شهرســتان نایین پــس از جمــع آوری برنامه ها، 
تقویم روزشمار دهه امامت و ولایت را آماده و انتشار 

عمومی می دهد، لازم است موضوع اطعام غدیر با 
جدیت پیگیری شود و برگزاری جشن در واحدهای 
صنعتی و تولیدی، مســاجد و به طور کلی برگزاری 

جشن ها با رویکرد تبیینی باشد.

فرماندار ویژه نایین مطرح کرد

نقش تسهیل گری ادارات دولتی در برگزاری جشن های دهه 
امامت

نماینده مردم نطنز و بخش قمصر در مجلس شورای اسلامی گفت: گرفتار روزمرگی شدن مدیران بزرگ ترین و مهم ترین آفت این روزهای جامعه است.
حسین عبدلی در گفت وگو با »ایسنا« اظهار کرد: یکی از مهم ترین مشکلات این روزهای جامعه ما روزمرگی مدیران است. وی افزود: در هر سطحی وقتی یک 
مدیر دچار روزمرگی شود برای رفع مشکلات برنامه ای نداشــته و از تغییر و تحول و پویایی فاصله می گیرد. نماینده مردم نطنز و بخش قمصر در مجلس گفت: 
موضوع دیگری که برخی از مدیران گرفتار آن شده اند، احساس تملک به صندلی مدیریت است که اگر این گونه بود، هیچ گاه این جایگاه به ما نمی رسید و همیشه 
جایگاه ها در حال تغییر اســت.عبدلی تصریح کرد: یک نماینده باید به عنوان منتخب مردم مشــکلات مردم را منعکس کند و مسئولان برای رفع این مشکلات 
حرکت کنند. وی خاطرنشان کرد: با توجه به اینکه شهرستان نطنز دارای ظرفیت های بسیار بالایی در حوزه های مختلف است باید این ظرفیت های بالقوه را تبدیل 
به ظرفیت های بالفعل کرد. نماینده مردم نطنز و بخش قمصر در مجلس شورای اسلامی گفت: پیگیر رفع امور مانده و مشکلات مردم خواهیم بود تا در چهار سال 

آینده شاهد رفع بسیاری از مشکلات باشیم.

خبر روزگرفتار روزمرگی شدن مدیران، بزرگ ترین آفت است

عکس خبر

جشن ازدواج 
آسان 110 عروس 

 و داماد در 
دولت آباد

مدیــر مرکز نیکــوکاری باران 
عشق گفت: هدف از برگزاری 
جشن ازدواج آســان، ترویج 
سنته حسنه ازدواج با سادگی 
و بدون تشریفات و هزینه های 

زیاد است.

فرماندار اردستان خبر داد

جذب ۷50 میلیارد تومان اعتبار برای حوزه مخابرات اردستان 
فرماندار اردســتان گفت: با مجموعه پیگیری های صورت گرفته در ســه سال گذشته بیش از 75۰ 

میلیارد ریال اعتبار برای اجرای پروژه های مخابرات شهرستان جذب شده است.
به گزارش »ایســنا«، ســید محمدهادی احمدی طبا در نشســت خبــری اظهار کــرد: از ابتدای 
فعالیت نماینده عالی دولت ســیزدهم در شهرســتان دو موضوعِ تقویت ارتباط مسئولان با مردم 
و مرمت و آســفالت جاده های شهرســتان مورد تأکیــد نماینده مجلس بود که ســعی کردیم در 
طول این مــدت خواســته های مطرح 
شــده را به بهترین شکل اجرا کنیم. وی 
با اشــاره به خدمات صــورت گرفته در 
حوزه راهــداری و آســفالت جاده های 
شهرستان، افزود: با مجموعه اقدامات 
صورت گرفتــه بــرای پروژه هایی که در 
بخش راهداری انجام شــده بالغ ۲5۰۰ 
میلیارد ریال هزینه شده است. روکش 
آســفالت و مرمت جاده های روستایی 
و شــهری، روشنایی و آســفالت محور 
رفاهــی  خدمــات  مجوزهــای  صــدور  جاده هــا،  ایمنــی  و  حفاظــت  ترانزیــت، 
 بیــن راهــی و... از جملــه اقدامــات حــوزه راهــداری در طــول دولــت ســیزدهم 

بوده است.
فرماندار اردستان گفت: سفر رئیس جمهور شهید به استان اصفهان برکات زیادی را برای شهرستان 
اردســتان در پی داشــت که یکی از آنها تخصیص مبلغ 4۸ میلیارد ریال اعتبار برای حوزه میراث 
فرهنگی صنایع دستی و گردشگری شهرســتان اردســتان بود. احمدی طبا با بیان اینکه در حوزه 
ارتباطات و فناوری میزان سرمایه گذاری که طی سه ســال گذشته انجام شده بی نظیر بوده است، 
تصریح کرد: با مجموعه پیگیری های صورت گرفته به همراه نماینده سابق مردم در مجلس شورای 
اسلامی در سه ســال گذشــته بیش از 75۰ میلیارد ریال اعتبار برای اجرای پروژه های مخابرات 

شهرستان جذب شده است.

کانال های تقلبی و بی هویت امنیت اخلاقی و سیاسی جامعه را خدشه دار کرده است 
فرماندار اردســتان در خصوص بداخلاقی ها، توهیــن و بی احترامی هایی کــه در فضای مجازی 
شهرستان به افراد مختلف و مســئولان برخی ادارات می شود، گفت: تأکید داریم و تلاش خواهیم 
کرد هر چه ســریع تر گردانندگان این گونه کانال هایی که هویت مشــخصی هم ندارند و با آبروی 
ناموس مردم و رؤسای ادارات شهرستان بازی می کنند برخورد جدی صورت گیرد. وی با بیان اینکه 
برای همگی اعضای شــورای تأمین آبروی مردم از اهمیت بالایی برخوردار است، افزود: رؤسای 
ادارات شهرستان حق ندارند پاســخگوی کانال های بدون هویت باشــند، زیرا آنها رسمیت ندارد. 
مسئولان ادارات موظفند با کانال و خبرنگاران رسمی شهرستان مصاحبه کنند و گزارش عملکرد ارائه 
دهند. احمدی طبا با اشاره به اینکه کانال های تقلبی و بی هویت امنیت اخلاقی و سیاسی جامعه را 
خدشه دار کرده است، گفت: معتقدیم فضای عمومی، سیاسی و اجتماعی شهرستان باید آرام و بدون 
حاشیه و تخریب باشد، در غیر این صورت کل شهرستان زیان خواهد کرد. کانال های مجهول الهویه 
به خیال خودشان در حال افشــاگری و برطرف کردن مشکلات هستند، در صورتی که اکثر مطالب 

آنها دروغ پراکنی است و هیچ کمکی به پیشرفت شهرستان نخواهد کرد.
وی با بیان اینکه دســتگاه های امنیتی و پلیس فتــا به صورت جدی پیگیر شناســایی و برخورد 
با گرداننــدگان این گونه کانال ها هســتند، گفت: در این برهه زمانی شهرســتان اردســتان بیش 
 از هر چیز به اتحــاد و همدلی نیازمند و لازم اســت تمام ســلایق سیاســی بــا همگرایی به هم 

بپیوندند.

اخبار

 مصوبات »فجر خدمت« 
 از سوی مسئولان 

پیگیری شود
فرماندار شهرســتان نطنز گفــت: اجرای 
کامل مصوبات سفر رئیس جمهور شهید 
به اســتان اصفهان، مصوبات استاندار به 
شهرستان نطنز و مصوبات »فجر خدمت« 
از سوی مسئولان به صورت جدی پیگیری 

لازم صورت پذیرد. 
به گــزارش »تســنیم«، محمــد ظریفی 
در جلســه شــورای اداری ضمــن ادای 
احتــرام و گرامیداشــت یــاد و خاطــره 
 شــهدای خدمت و رئیس جمهور شــهید 
حضرت آیت ا... رئیسی، اظهار کرد: آیت ا... 
رئیســی علاوه بر اینکه فــردی مردم دار، 
مظلوم و عاشق خدمت به مردم بود، فردی 
ظلم ستیز بود و ایســتادگی و مقاومت بر 
حق ملــت در محافــل بین المللی و عدم 
کنار آمدن با دشــمنان انقلاب و کشــور از 
خصوصیات بارز وی بود و خود را ســرباز 
رهبری می دانســت. وی گفــت: مدیران 
شهرســتان نطنز باید تا پایان زمان دولت 
فعلی تلاش خود را مضاعف و نسبت به رفع 
مشــکلات مردم و انجام پروژه های نیمه 
تمام و پروژه های مورد نیــاز جدید اقدام 
کرده و از هیچ تلاشی دریغ نکنند.  فرماندار 
نطنز با بیان اینکه مدیران شهرستان نطنز 
تمام تلاش خود را در راســتای خدمت به 
مردم به کار بگیرند، عنــوان کرد: از مدیران 
درخواســت دارم در این مدت اقدامات و 
کارهای انجام شده را روزانه به فرمانداری 
اطلاع دهند و هیچ گونه کوتاهی در کارها را 

قابل قبول نیست. 
حجت الاسلام محمد یعقوبی، امام جمعه 
نطنز نیز در این جلسه اظهار کرد: با توجه به 
سالروز ازدواج حضرت علی)ع( و حضرت 
فاطمه)س( برگزاری مراسم های ازدواج 
با هزینه های سنگین شایسته نیست، در 
حالی که هزینه بــالای ازدواج علت عدم 
رشد جمعیت و پیر شــدن جمعیت کشور 

است. 

شهردار اردستان گفت: ظرفیت شهرداری اردستان 
در اجرای بسیاری از طرح ها مانند آسفالت معابر 
محدود است در صورتی که انتظارات و مطالبه مردم 
در این بخش بسیار وسیع است. با میزان درآمدی که 
شهرداری اردستان دارد و وضعیت اقتصادی جامعه 

کار کردن بسیار سخت شده   است

با مسئولان

استان



علت قطعی های مکرر آب شرب اصفهان چیست؟
نماینده مردم اصفهان در مجلس شورای اسلامی دلایل قطعی های مکرر آب شرب اصفهان را تشریح 
کرد.به گزارش »ایراســین«، مهدی طغیانی، نماینده مردم اصفهان در مجلس شورای اسلامی در 
خصوص علت قطعی های مکرر آب شرب اصفهان گفت: متأسفانه چند روزی است بخشی هایی از 
شهر اصفهان درگیر افت شدید فشار آب است و اعتراضات زیاد و تماس های مکرر مردم عزیز را در 
پی داشته است. وی افزود: از مدیران مربوطه توضیح خواستم گویا به دلیل افزایش برداشت های 
بالادست عملًا آبی که برای شرب اصفهان بزرگ رهاسازی می شود به تصفیه خانه نمی رسد تا جایی 

که ۲۰ درصد آب مورد نیاز و رهاســازی 
شده در روزهای اخیر به مقصد نرسیده 
است.طغیانی خاطر نشان کرد: سامانه 
دوم آبرسانی هم به دلایل نواقص خطوط 
انتقال و تأسیســات تصفیه خانه هنوز 
تکمیل نیست به طوری که نهایتاً بخش 
کوچکی از ظرفیت آن به شکل اضطراری 
قابلیت استفاده دارد. وی گفت: اولًا جا 
دارد همگی با صرفه جویی کمک کنیم تا 
کسی در اصفهان عزیز بی آب نماند. ثانیاً 

به سرعت و با جدیت بیشتری پیگیر تکمیل سامانه دوم بود. تجربه نشان داد آن چیزی که برخی از 
همکاران قدیم در استان مجاور تونل جهنمی گلاب سامانه دوم آبرسانی می خواندند راه نجات آب 

شرب اصفهان بزرگ از دستبرد زیاده خواهان در فصل گرما بود
نماینده مردم اصفهان در مجلس شورای اسلامی ادامه داد: وزیر محترم نیرو از خود خاصیت نشان 
دهد و با برداشــت های غیرمجاز بالادســت برخورد جدی تری کند همانطور که برق صنایع را قطع 
می کنند قطعاً می توانند برق پمپاژها و چاه های غیرمجاز بالادســت را هم قطع کنند تا مردم پایین 

دست بی آب نشوند.

افزایش ۸ درصدی موجودی سدهای کشور
آخرین آمار مخازن سدهای کشــور حاکی از آن است که موجودی ســدها با افزایش ۸ درصدی 
نسبت به سال گذشته به ۳۴.۸۳ میلیارد مترمکعب رسیده است.به گزارش »ایراسین«، بر اساس 
تازه ترین آمار منابع آبی کشور، حجم آب ورودی به سدها در سال آبی ۱۴۰۲-۱۴۰۳ نسبت به سال 
آبی گذشــته افزایش ۶ درصدی داشــته و از ۳۴ میلیارد و ۳۱۰ میلیون مترمکعب در سال قبل، به 
۳۶ میلیارد و ۵۱۰ میلیون مترمکعب در سال آبی جاری رسیده است.افزایش ۱۰ درصدی خروجی 
سدها نیز به منظور تأمین مصارف شرب و کشاورزی خروجی سدهای کشور را به ۲۳ میلیارد و ۸۶۰ 
میلیون مترمکعب رسانده؛ این در حالی اســت که در مدت مشابه سال گذشته خروجی سدها ۲۱ 
میلیارد و ۷۶۰ میلیون مترمکعب بود. به طور کلی هم تــا آخرین آمار منتهی به ۱۹ خرداد موجودی 
سدهای کشور افزایش ۸ درصدی را نشان می دهد. ارقام نشان می دهد که سال گذشته در همین 
بازه، موجودی مخازن ۳۲ میلیارد و ۱۶۰ میلیون مترمکعب بوده و امســال این رقم به ۳۴ میلیارد 
و ۸۳۰ میلیون مترمکعب رسیده است. این میزان از موجودی معادل ۶۷ درصد پرشدگی مخازن 
سدهای کشور است.۶ سد کشــور همچنان در وضعیت پرشــدگی ۱۰۰ درصدی هستند. وضعیت 
پرشدگی سدهای پنجگانه تهران نیز نسبت به سال گذشته افزایشی بوده و ۱۵ درصد نسبت به سال 
آبی گذشــته موجودی بیشــتری دارند. ۶۷۲ میلیون مترمکعب موجودی فعلی مخازن سدهای 
تهران و معادل ۳۶ درصد پرشدگی است. آخرین آمار بارندگی در کشور نیز نشان می دهد که ارتفاع 
کل ریزش های جوی کشور معادل ۲۳۹.۶ میلیمتر اســت. این مقدار بارندگی نسبت به میانگین 
دوره های مشابه درازمدت که ۲۳۹.۶ میلیمتر بوده ۳ درصد افرایش و نسبت به دوره مشابه سال آبی 

گذشته که ۲۰۱.۳ درصد بارندگی به ثبت رسیده، ۱۹ درصد افزایش را نشان می دهد.

چراغ بی جان حجره های فرش اصفهان

فروشگاه های بزرگ عامل خلوتی بازار
چراغ حجره های بازار فرش اصفهان یکی  مریم یاوری
یکی رو به خاموشــی می روند و گویا قرار 
نیست این بازار دیگر رنگ رونق به خود ببیند.به گزارش خبرنگار »مهر«، 
انتهای کوچه تلفنخانه اصفهان در خیابان ســپاه به بازاری می رسیم که 
چراغ های خاموش حجره هایش نشان می دهد جانی در این راسته بازار 
باقی نمانده؛ کمتر شاهد بوده ایم که راسته بازاری آن هم در شهر همیشه 
زنده و پویای اصفهان ساعت ۵ بعد از ظهر رو به تعطیلی رفته باشد.بازار 
فرش اصفهان، یادگار دوران صفویه است؛ بازاری که از ورودی های غربی 
سر در قیصریه قابل دسترسی است و انشــعابات غربی یا امتداد بازار 
قیصریه نیز به بازار فرش می رسد. حجره های این بازار روزگاری مملو از 
مشتری بود و کِیف حجره دارانش کوک؛ در آن دوران بخشی از حجره های 
بازار قیصریه نیز به صنف فرش فروشان اختصاص داشت. آن روزها در 
بازار فرش اصفهان همه پیشــه های مرتبط با فرش فروشی فعال بود؛ 
افراد زیادی در حوزه های ریسندگی الیاف، رنگرزی، نقشه کشی فرش، 
بافندگی، پرداخت فرش، تجارت فرش، رفوگری و مرمت فرش فعالیت 

می کردند و امروز همه این مشاغل دچار بی رونقی شده اند.

 ۳ حجره از ۲۰۰ حجره بازار فعال است
علی قربی، مو ســفید کرده بازار فرش دســتباف اصفهان است، او که 
میراث دار شــغل پدری اش اســت بیش از ســه دهه از عمرش را در 
حجره های فرش دستباف بازار اصفهان سپری کرده و به قول پدرش در 
بازار قد کشیده است، به خبرنگار »مهر« می گوید: به یاد ندارم این همه 
بی رونقی در بازار فرش اصفهان را، هر ســال از سال قبل بدتر می شود، 
مشتری نداریم و خرید و فروشی انجام نمی شود، حتی دیگر کسی برای 
فروش فرش دست دوم هم به بازار نمی آید. او که تعداد حجره های بازار 
را بیش از ۲۰۰ حجره اعلام می کند، می افزاید: شاید حداکثر سه حجره 
باز باشد، کسب و کاری نیست و همکاران امیدی برای ماندن در حجره 
ندارند.این فروشــنده فرش دســتباف اصفهان گرانی و کاهش قدرت 
خرید مردم را اصلی ترین دلیل بی رونقی در بازار فرش دستباف می داند 
و می گوید: آنهایی هم که برای خرید می آیند، چک می دهند و چون توان 

پرداخت چک را ندارند، اغلب فرش را بر می گردانند.

فروشــگاه های بزرگ فروش فرش، عامل بی رونقــی بازار فرش 
دستباف اصفهان

قربی که بازگشایی فروشگاه های بزرگ فرش را یکی دیگر از دلایل بی 
رونقی در بازار فرش دستباف اصفهان می داند، می افزاید: در این زمینه 
باید یادآور شــوم که نه کیفیت و نه حتی قیمت فرش های بازار فرش با 

این فروشــگاه هایی که تبلیغات زیادی هم دارند، قابل رقابت است. او 
تأکید می کند: این در حالی اســت که درآمد بسیاری از فرش فروشان 
اصفهان در بــازار فرش حتی به ۲۰ هزار تومان هم نمی رســد و از این رو 
بسیاری تغییر شغل داده و فرش هایشان را در بازار رها کرده اند.قربی که 
کاهش توریست را نیز دیگر دلیل بی رونقی بازار فرش اصفهان می داند، 
ابراز می کند: هم تعداد توریســت کم شــده و هم توریست ها به دنبال 
فرش کوچک و کم حجم هستند و به این دلیل بسیاری از فرش ها روی 

دستمان می ماند.

لزوم تولید فرش های کوچک تر دستباف در اصفهان
رضا فلاح، دیگر حجره دار بازار فرش اصفهان نیز در این باره به خبرنگار 
»مهر« می گوید: زمانی فرش دســتباف به عنوان یک سرمایه در خانه 
به حساب می آمد اما این روزها بر عکس شــده و صرفاً به آن به عنوان 
یک کالای تزیینی نگاه می شود نه یک ســرمایه. او اضافه می کند: باید 
تولیدکنندگان فرش دســتباف به ســمت تولید فرش های کوچک تر و 
ســبک تر هم حرکت کنند، چرا که مردم امکان خرید فرش های بزرگ 
و گران را ندارند.محمد خدامی، عضو هیئت علمی دانشــکده نساجی 
دانشگاه صنعتی اصفهان نیز در ارتباط با اشاره به اینکه تولید محصولات 
دانش بنیان در صنعت فرش نیز باید مورد توجــه ویژه قرار گیرد، اظهار 
می کند: بایدتوجه داشت که در بازار فرش ایران فوق اشباع است و دیگر 
مردم خریدار محصولات موجود نیستند. ما دیگر نمی توانیم با داشتن 
تولیداتی با روش های سنتی در دنیا حرفی برای گفتن داشته باشیم. او 

که طرح کاهش کیفیت و به دنبال آن کاهش قیمت را طرحی شکست 
خورده در صنعت فرش دستباف می داند، اضافه می کند: پس از مدتی 
وقتی که مردم متوجه کیفیت پایین فرش شدند از خرید انصراف داده و 

دوباره بازار به حالت رکود بازگشت.

رونق صادرات راهکار توسعه کسب و کار فرش دستباف
ساعد عصاچی، رئیس اتحادیه تولیدکنندگان فرش دستباف اصفهان 
که بر این باور است رونق صادرات می تواند بازار فرش دستباف را نجات 
دهد، می گوید: باید توجه داشت که روزی فرش ایرانی در خانه مردمان 
نقش جهان عرض اندام می کرد و صادرات آن رونقی داشت.او بهترین 
روش برای رونق دوباره صــادرات فرش را به نمایش گذاشــتن آن در 
نمایشگاه های بین المللی داخلی و خارجی می داند و ابراز می کند: فرش 
می تواند ابزاری برای معرفی بهتر هنر ایرانی به جهان باشد، فرش ایرانی 
به اندازه ای جذاب است که توان جذب مخاطبان در سراسر دنیا را داشته 
باشد.رئیس اتحادیه تولیدکنندگان فرش دستباف اصفهان با تأکید بر 
صادراتی بودن ۸۰ درصد تولیدات فرش دســتباف در اصفهان تصریح 
می کند: متأسفانه بعد از تحریم های آمریکا یک سری مشکلات داخلی 
هم داریم. ازجمله پیمان ســپاری ارزی بود که خود بیشــترین ضربه 
را به فرش زد و باعث شــد رقم صادرات کاهش پیدا کند والان با توجه 
به اینکه دستورالعمل جدیدی ابلاغ شــده تا پیمان سپاری ما را بردارند 
بانک مرکزی کمک نکرده است. این کار اگر صورت بگیرد می توانیم به 

کشورهای حاشیه خلیج فارس صادر کنیم.

فرش ایرانی، سفیر فرهنگی و نماینده میراث کهن ایران زمین در سراسر دنیاست، 
آنچنان که از دیرباز، نام فرش ایرانی، بیانگر هنر و ذوق مردمانی بود که گره به گره، 

عشق می بافتند و با طرح های بی نظیر، همه جهان را به وجد می آوردند.
سید مرتضی حاجی آقامیری، رئیس کمیسیون فرش، هنر و صنایع دستی اتاق 
ایران در گفت وگو با »ایمنا« اظهار می کند: صنعت فرش در جهان و به ویژه در ایران، 
قدمت چند هزار ساله دارد و فرش بافی ایران بر سایر کشورها ارجح است؛ سابقه 
تاریخی و تنوع قومیتی در ایران موجب می شود ظرفیت بی نظیری در فرش ایرانی 
داشته باشیم و تنوع دستبافته ها از نظر طرح و نقش و تکنیک بافت، به واسطه 
همان تنوع قومیتی است؛ این موضوع موجب می شود که فرش دستباف در ایران 

به روشی راهبردی برای اشتغال و ارزآوری تبدیل شود.
وی با اشاره به موضوع کپی برداری در صنعت فرش می افزاید: مسئله کپی برداری 
از فرش ایرانی وجود دارد؛ رقبایی در بسیاری از کشورها، طرح های فرش ایرانی 
را کپی می کنند؛ با این حال، در داخل کشــور نیز گاهی توسط شرکت های فرش 
ماشینی این اتفاق رخ می دهد و موجب آسیب به بازار فرش دستباف ایرانی در 
داخل و خارج از کشــور شده است؛ اســتفاده از طرح و نقش یکسری از مناطق 

در مناطق دیگر وجود دارد که جزو آسیب های وارد شده بر فرش ایرانی است.

وقتی قطار صادرات می ایستد!
حاجی آقامیری ادامه می دهد: از جایی که فرش ایرانی، بدون صادرات نمی تواند 
به راحتی به حیات خود ادامه دهد، مهم ترین مسئله ای که برای فرش ایران وجود 
دارد، محدودیت صادرات است؛ صادرات، لوکوموتیو حوزه تولید و اشتغال فرش 
دستباف است و مهم ترین مسئله آن، پیمان سپاری ارزی یا تعهد ارزی و صادرات 
فرش دستباف است که سبب شده صادرات فرش ایران که در آخرین سال پیش 
از تحریم یعنی ســال ۹۶ که ۴۲۶ میلیون دلار بوده و میانگین ده ساله ۸۶ تا ۹۶، 
۴۱۶ میلیون دلار بوده به سرعت به زیر ۱۰۰ میلیون دلار برسد؛ طوری که سال ۱۴۰۰، 
تنها ۷۰ میلیون دلار صادرات و در ســال ۱۴۰۱ به ۵۲ میلیون دلار رسیدیم؛ میزان 
صادرات در سال ۱۴۰۲ نیز به ۳۹.۷ میلیون دلار رسید که عامل اصلی این اختلاف 

ارقام، تحریم و سیاست های نادرست بوده است.
رئیس کمیســیون فرش، هنر و صنایع دســتی اتاق ایران خاطرنشان می کند: 
مهم ترین مسئله ما تحریم های بین المللی است که خود را در عرصه نقل وانتقال 
پول، حمل ونقل و سخت بودن کار با تجار ایرانی نشان می دهد؛ یکی از مصادیق 
مشکلات حاصل از تحریم، پیمان سپاری ارزی است که به قانون دائمی هم شد؛ 
مسئله بیمه قالیبافان نیز از مسائلی است که دولت، اعتبار آن را تعیین نمی کند؛ 
بحث برگشت فرش های ایرانی به کشور به دلیل وجود تبصره ماده ۱۲۱ آیین نامه 
اجرایی قانــون امور گمرکی، هزینه بســیار بالایی برای فعالان فرش دســتباف 
ایرانی دارد، با برگشــت فرش هایی که ســال های پیش رفته، بازارهای خارجی 
را دچار انباشت فرش کرده و قیمت ها را شکســته است می توانیم آنها را به نقاط 
دیگری صادر و بازارســازی کنیم و هم قیمت آن را به قیمت درست آن در منطقه 
بازگردانیم، نزدیک به ۱۰ سال است که این امکان برای صادرکنندگان فرش ایرانی 
وجود ندارد؛ راه حل این معضلات، واقف شــدن مسئولان ما به اهمیت راهبردی 
 و بدون جایگزین فرش دســتباف ایران اســت که آمریکایی ها، بســیار خوب 

بر آن واقف هستند.

چرا آمریکایی ها بعد از نفت، فرش ایرانی را تحریم کردند؟
حاجی آقامیری با بیان اینکه دومین کالایی کــه آمریکایی ها بعد از نفت تحریم 
کردند، فرش بود، زیرا اشتغال بدون جایگزینی بوده که در سراسر پهنه جغرافیایی 
ایران وجود داشته اســت، می گوید: آنها با هدف قرار دادن فرش، آن را در طول 
سه دوره بعد از انقلاب، به صورت مستقیم تحریم کردند که با کاهش قدرت خرید 
جامعه ایرانی و محدودیت معیشت روســتاییان، نارضایتی را به سراسر پهنای 
جغرافیایی ایرانیان ببرند؛ بعضی مسئولان ما از این حوزه، غافل هستند؛ فرش، 
حوزه ای است که اشتغال ارزان قیمت و سراسر متکی به بخش خصوصی را دارد؛ 
دولت، برای دو میلیون نفر شاغل در حوزه فرش هزینه نمی کند، در حالی که با از 
دست رفتن هرکدام از این دو میلیون شغل، دولت باید دستکم دو میلیارد برای 
آن هزینه کند تا شغل ایجاد کند؛ این موضوع موجب می شود روستاییان مولد به 
شــهرها مهاجرت کنند و بعضی به جمعیت حاشیه نشین و مصرف کننده شهری 

اضافه شوند.
وی تشریح می کند: راه حل اصلی این مشکلات، واقف بودن مسئولان به اهمیت 
فرش و تمایز آن با سایر کالاها اســت تا وقتی می خواهند قوانین جدیدی وضع 
کنند، نخســت با بخش خصوصی مشــورت کرده و بدانند دست روی چه حوزه 
مهمی می گذارند، همچنین اهمیت آن را در حال حاضــر نه در صادرات، بلکه در 
اشتغال ببینند؛ در این صورت قوانین را طوری وضع می کنند که با ماهیت فرش 
هم خوانی داشته باشــد؛ برای مثال تبصره ای که از آن صحبت شد، قید می کند 
هر کالای ایرانی که از کشور، خارج شده باشد، برای اینکه بدون پرداخت عوارض 
ورودی و فرایند ثبت سفارش در کشــور ترخیص شــود، باید عین کالا برگردد، 
یعنی تعمیر و استفاده ای از آن صورت نگرفته باشــد و این مسئله درباره فرش، 
شــدنی نیســت؛ در واقع بیش از ۷۵ درصد فرش های ایرانی، به طور مستعمل 
صادر می شده است و می شــود؛ بنابراین، در صورت برگشت آن، ارزیابی گمرک 
نمی تواند احراز کند که این فرش به صورت مستعمل صادر شده یا نو صادر شده و 
امروز به صورت مستعمل به کشور بازگشته است؛ از این دست قوانین و مقررات 
که بدون توجه به تفاوت ماهیت فرش دستباف با ســایر کالاها وضع شده زیاد 
هستند که اگر درســت به این موضوع نگاه کنند، چنین مشکلاتی پیش نخواهد 
 آمد؛ برای هرکدام از این مشــکلات نیز پیشنهاداتی را برای دولت و مجلس ارائه 

کردیم.
رئیس کمیسیون فرش، هنر و صنایع دســتی اتاق ایران ادامه می دهد: یکی از 
مشکلات جدی فرش دستباف، مســئله متولی آن در دولت است که بر اساس 
مصوبه سال ۸۲ شورای ملی اداری، باید یک مرکز در حوزه مرکزی وزارت بازرگانی 
وقت، برگزار می شد که مرکز ملی فرش نام گرفت و همه فرایندهای مرتبط با فرش 

را در آن مرکز انجام شد.
حاجی آقامیری ادامه می دهد: با اصلاح چارت سازمانی وزارت صمت، مرکز ملی 
فرش به دفتر صنایع ورزشی خلاق و مرکز صنایع خلاق فرش ایران تبدیل شد که 

به فرش آسیب می زند.
در ادامه مهشــاد ابزری، طراح و اســتاد رشته فرش دانشــگاه هنر اصفهان هم 
در گفت وگو با خبرنــگار »ایمنا« اظهــار می کند: در حال حاضر بــرای تاریخچه 
فرش بافی، نظریه ثابت شده ای نیست و تنها فرضیاتی وجود دارد؛ نام کامل ترین 
و قدیمی ترین فرش به دست آمده، پازیریک است؛ البته فرش های پرزداری هم 

هستند که در قرون هفتم و هشتم هجری قمری در آناتولی کشف شده و قطعاتی 
از فرش های مخصوصی در دوره ساســانیان در مناطق مختلف در شهر قومس 
وجود داشته اســت؛ حتی در موزه دیانگ در سانفرانسیکو، قطعه فرش هایی از 
طرح شیر پیدا شده که نشان دهنده قدمت فرش بافی پیش از اسلام در غرب آسیا 
است؛ با این حال وقتی فرشی بافته شده، پیش از آن پیشینه ای هم وجود داشته 
است، اما تا امروز و در دوره های مختلف، جزئی از هنر ایران شده، طوری که اگر از 
هر خارجی بپرسیم هنر ایرانی را با چه می شناسد به فرش ایرانی اشاره می کند و 

شاخص ترین هنر در ایران، فرش ایرانی است.
وی می افزاید: در حال حاضر شاهد افول فرش دستباف به علل مختلف هستیم 
که بخش زیادی از آن به مشــکلات و کمبود صادرات باز می گردد؛ کشورهایی در 
اطراف ایران، همچون هند، افغانستان و پاکستان در دنیا مطرح شده اند؛ کشوری 
همچون مراکش، کل فرش بافی کشوری همچون آمریکا را در بر می گیرد و اینها در 

حالی است که ما از جهان، عقب تر افتاده ایم.

در تبلیغ فرش ایرانی، ضعیف عمل کردیم
اســتاد رشــته فرش دانشــگاه هنر اصفهان ادامه می دهد: در واقع، بخشی از 
موضوع نیز فرهنگی و اقتصادی اســت، در حال حاضر، فرش دستباف به عنوان 
کالای لوکس تلقی می شود، زیرا هزینه تمام شده آن، بسیار بالاست؛ این فرش 
شــاخصه هایی هم برای خود دارد تا با کیفیت تلقی شود؛ به موازات آن، صنعت 
فرش ماشینی، پر قدرت تر اســت، امکانات بیشــتری برای فروش به خریدار 
می دهد و هزاران عامل مؤثر دیگر در خود دارد؛ تبلیغات فرش ماشــینی در این 
موازنه نابرابر، قابل توجه اســت در حالی که هیچ تولیدکننده فرش دســتباف، 
تبلیغی از تولیدات خود انجام نمی دهد؛ به طور کلی کم کاری هایی نیز از ســمت 
تولید کننده داریم؛ از لحاظ اقتصادی نیز فرش های دستباف، گرانقیمت هستند 

و در کنار آن به تبلیغات و فرهنگ سازی بیشتری برای نسل جوان، نیاز است.

ابزری بیان می کند: در کنار تمام مواردی که ذکر شد، نبود بافنده از معضلات اصلی 
ماست، چراکه نســل جدید دیگر تمایلی به بافت آن نشان نمی دهد و نسل های 
قدیمی تر هم به لحاظ توان بدنی، کم کم حذف می شــوند؛ بنابراین باید یک نگاه 
فراتر از این به فرش داشــت. وی می افزاید: فرش بافی به صورت تقریبی در هر 
منطقه از ایران، رواج داشته است، اما برخی بافنده هایی که اخیراً مشغول به کار 
شدند از اتباع هستند که تمیز و باحوصله می بافند و به نفع تولیدکننده هستند؛ در 

واقع وقتی بافنده ای نیست، راه دیگری وجود ندارد.

پا گذاشتن هوش مصنوعی در فرش ایرانی!
استاد رشته فرش دانشگاه هنر اصفهان با بیان اینکه در سال های گذشته، می شد 
درباره کپی طرح ها حرف زد، اما با روند تکنولوژی و هوش مصنوعی، تغییراتی به 
وجود آمده است، می گوید: در واقع باید طرح هایی ارائه شود که مفهوم و روایتی 
با خود داشته باشد و امروز با کمک هوش مصنوعی و اضافه کردن ویژگی های مد 
نظر برای فرش، در کمترین زمان، طرح های متنوعی به دست می آید؛ در واقع با 
هوش مصنوعی، تمام معادلات در حال به هم خوردن است و کسی برنده می شود 
که به آن به عنوان یک هنر نگاه کند و یک مفهوم و روایت درست به مخاطب ارائه 

کند.

فرش ایرانی، یک کالای لوکسِ کاربردی!
وی خاطر نشــان می کند: مدتی گفته می شــد که هنر، صنعت است؛ فرش هم 
می تواند کالای لوکس کاربردی باشد، البته بســته به میزان تقاضا باید سبد کالا 
را در نظر گرفت که چندین قشــر بتوانند آن را بخرند؛ کالای لوکس هم می تواند 
کاربردی باشد؛ به نظر می رسد اگر تبلیغات درســت تری در حوزه فرش صورت 
گیرد، همچنان تقاضای زیادی برای آن وجود دارد و نبود تبلیغات صحیح از بزرگ 

ترین مشکلات ماست.

 وقتی در تبلیغ ضعیف عمل می کنیم و قطار صادرات هم توقف می کند وقتی در تبلیغ ضعیف عمل می کنیم و قطار صادرات هم توقف می کند

فرش ایرانی؛ لوکسِ کاربردی ِ چشم نواز
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    گردشگری و میراث4

 موزه تاریخ شهرداری اصفهان افتتاح شد

اصفهان؛ نگینِ انگشترِ هنرِ ایران

رئیس شــورای ملی موزه های ایران )ایکوم( با بیان اینکه موزه یک نوع 
نگاه است که می خواهد از گذشته استفاده کند تا توسعه آینده را برمبنای 
آن شکل دهد، گفت: موزه شهر یعنی حافظه گذشته شهر در شیوه مدیریت 
و اداره شهر و باید نقاط مثبت و منفی را نشان دهد و راهکاری برای آینده 
ما ترسیم کند.احمد محیط طباطبایی در آیین افتتاح فاز اول موزه تاریخ 
شهرداری اصفهان که یکشنبه )۲۰ خرداد ماه( در عمارت باغ زرشک )محل 
سابق کارخانه صنایع پشــم( برگزار شــد، گفت: موزه برای افتخارکردن 
نیســت، موزه برای این است که آینده را برای ما تســهیل کند، به عبارتی 
موزه ها راهگشای آینده هستند، گذشته را برای آینده می خواهند. او ادامه 
داد: وقتی یک شهر حافظه بسیار ارزشمندی دارد یعنی دارای ثروتی است 
که بر اساس آن، برنامه های توســعه ایِ خود را طراحی می کند. توسعه 
امری کیفی است و نه کمی. باید کاری کرد که زندگی شرایط بهتری پیدا 
کند اما چگونه؟ ما ملت یا فرهنگی هســتیم که یک حافظه ده هزارساله 
داریم و هیچ مســئله ای در ایران نیســت که پاســخ آن را ندانیم.محیط 
طباطبایی اظهار کرد: وقتی طی بیش از یک صد ســالِ گذشــته تاحدی 
دچار فراموشی شــدیم و حافظه خود را کنار گذاشــتیم زندگی را دشوار 
کردیم. ملتِ ما ملت و فرهنگی بود که تسلطش بر آب بسیار شاخص بود 
و یکی از شاخص ترین دستاوردهای فرهنگ ایرانی، مدیریت آب است. 
ما از سودِ آب اســتفاده می کردیم یعنی قنات می زدیم یا آب  انبار و برکه 
ایجاد می کردیم، اما به یکباره از سال ۱۳۳۴ در رباط کریم چاه عمیق زده 
شد و جشــن گرفتند، اما آنهایی که آینده نگر بودند گریه کردند زیرا آبی را 
خارج کردیم که متعلق به ما نبود بلکه متعلق به آیندگان بود و ما همه این 

سرمایه را بر باد دادیم. فراموشی و نداشتنِ حافظه، این بلا را سر ما آورد.
رئیس شورای ملی موزه های ایران با بیان اینکه اصفهان شهری صنعتی 
و عصارخانه شاهیِ این شهر نوعی نگاه صنعتی پایدار است، افزود: وقتی 
ما از موزه شهرداری صحبت می کنیم ابعاد بسیار وسیعی دارد. هر شهری 
در ابتدا موزه ای می خواهد که حاکم شــهر، متولی آن موزه است. امروزه 
حاکم شهر نماینده مردم برای مدیریت شهر است و موزه شهر یعنی حافظه 
گذشته شهر در شیوه مدیریت و اداره شــهر، و باید نقاط مثبت و منفی را 
نشان دهد و راهکاری برای آینده ما ترسیم کند.او با تأکید بر اهمیت حفظ 
خطوط شــهر، توضیح داد: ما خطوط تاریخی را به هــم زده ایم. اصفهان، 
شهری در دوره آل بویه است، شهری است در دوره سلجوقی، شهری است 
در دوره صفویه و بعد هــم قاجار و پهلوی اول یعنی زمانی که شــهرداری 
شروع شد. بناهای هر یک از این دوره ها به دوره ای دیگر تبدیل شده ولی 
کســی نمی گوید که تخریب کرده اند چراکه در خطوط تاریخی رفتار کرده 
بودند؛ این درحالی است که هریک از این دوره ها نوآوری خود را داشتند و 
معماری آن ها ارتباطی به دیگری نداشته است.محیط طباطبایی با اشاره 
به اینکه مهم ترین چیزی که ما باید در موزه شــهر ببینیم مدیریت شهر و 
شیوه اداره شهر است، گفت: آبِ زاینده رود متعلق به زاینده رود است. امروز 
در دنیای متمدن و پیشرفته، اکوسیســتم، مهم ترین مسئله است. آبِ 
زاینده رود است که شهر اصفهان را اصفهان می کند. آب، فراتر از آشامیدن 
و صنعت و کشاورزی اســت، این نوعی مدیریت است. وقتی شهرداری 
حاکم است مدیریتِ آب هم باید با شهر باشــد تا بداند چگونه باید برای 
شهر مورداستفاده قرار بگیرد و این چیزی است که به تدریج فراموش شد 

و معضلات فرونشست و خرابی و ویرانی ایجاد شد.او با بیان اینکه موزه ها 
مکانی هستند که یادآوری می کنند که ما برای اینکه آینده بهتری داشته 
باشیم کجا و چگونه زندگی می کردیم، تصریح کرد: فرق یک شهرداری که 
موزه می سازد با آن که نمی سازد در این است که این شهرداری به آینده فکر 
می کند. برای همین، موزه متعلق به کسی اســت که آینده را می خواهد. 
حفظ میراث فرهنگی و طبیعی مربوط به افرادی اســت که نگران آینده 
هســتند نه گذشــته و آینده برای افرادی که این میراث را از بین می برند 
مهم نیست.محیط طباطبایی با بیان اینکه بخشی از موزه تاریخ شهرداری 
اصفهان قطعاً گذشته را روایت می کند و تاریخ گذشته شهر اصفهان بسیار 
وسیع است، دوران ســلجوقیان را دوره طلایی شــهر اصفهان برشمرد و 
اضافه کرد: مــوزه یک نوع نگاه اســت؛ نگاهی که می خواهد از گذشــته 
استفاده کند تا توسعه آینده را برمبنای آن شکل دهد. ما در موزه قضاوت 
نمی کنیم. رئیس شورای ملی موزه های ایران به میرزاده عشقی به عنوان 
یکی از شهردارانِ فرهنگی اصفهان اشاره کرد و افزود: حوزه فرهنگی شهر 
اصفهان آنقدر بالاست که آن زمان مدیر شهر نیز از قشر فرهنگی بوده است. 
او همچنین خاطرنشــان کرد: وقتی به گذشته شهرهای ایران نگاه کنیم، 
اصفهان بســیار مهم تر است چون شــاخص های چنددوره طلایی در آن 
کنارهم قرار گرفته اند.رئیس ایکوم ایران تأکید کرد: اگر تاریخ شهر را از نگاه 
شهرداری و مدل مدیریت شهری نگاه کنیم بسیار متوجه می شویم که چه 
بر ما گذشته و به یاد می آوریم که مهم ترین سطح مدیریت شهر، مدیریت 

فرهنگی است، یعنی شهر باید در شکل فرهنگی اداره شود.

 نباید چیزی به اصفهانِ دیروز اضافه کرد
شهردار اصفهان نیز اظهار کرد: هر شهری دارای هویت و شخصیتی است 
که در گذشــته ریشــه دارد و به آن اصفهانِ دیروز می گوییم و ظهوری در 
الآن دارد که به آن اصفهانِ امروز گفته می شود و اتفاقاتی در شهر درحال 
شکل گیری اســت که اصفهانِ فردا را رقم می زند؛ حافظ شخصیت شهر 
بودن یعنی به هرسه اصفهان توجه داشتن، هم اصفهان دیروز را ببینیم، 
هم اصفهان امروز را صیانت کنیم و هم از اصفهان فردا مراقبت کنیم که در 
تعارض با هویت و شخصیت شهر و اصفهان دیروز نباشد.علی قاسم زاده 
افزود: اصفهانِ دیروز فقط باید پیرایش شــده و خوانش پیدا کند. نباید 
چیزی به اصفهان دیروز اضافه کــرد. اصفهان دیروز را باید پیدا کنیم و آن 
را از میان گرد و غبار تاریخ بیرون آوریم، پیرایش کنیم، غبار را از چهره اش 
بزداییم و درِ اصفهان دیروز را به روی مردمِ و نسل امروز باز کنیم. شهردار 
اصفهان با اشاره به بازگشایی درِ کارخانه ریسباف به عنوان بخشی از تاریخ 
و هویت اصفهان که باید آن را حفظ و نگهداری کرد، درباره سایر اقدامات 
پیش روی این شهرداری نیز توضیح داد: روی محور باباقاسم به عنوان یک 
محور تاریخی متمرکز شده ایم، همچنین بر محور هارونیه را به عنوان محور 
اتصال دولت سلجوقی به دولت صفوی متمرکز خواهیم شد تا به یک محور 
فعال گردشگری تبدیل شود.قاسم زاده اضافه کرد: امیدوارم دِین خود را 
به اصفهانِ دیروز ادا کرده، به آن زخمی نزنم و به خوانایی آن کمک کنم و 
اگر کار جدیدی در توسعه این شــهر انجام می شود در تعارض با هویت و 

شخصیت اصفهان نباشد و ارزشی به ارزش های شهر اضافه کند.

 مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان اصفهان:

کاشان، نگین درخشان انگشتر گردشگری استان است
مدیر کل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی اســتان اصفهان گفت: کاشان چون نگین 
انگشــتری در این اســتان می درخشــد و از این حیث دارای نقش آفرینی ویژه در کشور است. به 
گزارش »ایمنا«، امیر کرم زاده در آیین اختتامیه ســتاد هماهنگی خدمات سفر استان اصفهان که 
به میزبانی کاشان برگزار شد، با اشــاره به ویژگی های گوناگون کاشان بزرگ، این خطه را شهر گل و 
گلاب و آینه، شهر هنر، مخمل، زری و ابریشم، شهر نقاشــی و فرش و شهر جهانی نساجی سنتی 
و خانه های تاریخی نامید. وی با یادآوری مفاخر و مشــاهیر کاشان افزود: چهره های برجسته ای 
نظیر غیاث الدین جمشید کاشانی، کمال الملک، سهراب سپهری، کلیم کاشانی، محتشم کاشانی 
در این دیار پرورش یافته اند.وی آمار بالای بازدید از آثار تاریخی کاشان و همچنین ظرفیت های غنی 
فرهنگی و تمدنی این شــهر را بیانگر توجه ویژه در زمینه مرمت بناهای تاریخی و همچنین ارتقای 
زیرساخت ها در این منطقه دانست. کرم  زاده به آمار استانی گردشــگری طی ایام سفر نیز اشاره و 
عنوان کرد: ثبت ۲ میلیون و ۱۵۰ هزار اقامت-ســفر به همراه ۷ میلیون بازدید از بناهای تاریخی و 
جاذبه های گردشــگری و ۲۹ میلیون تردد در محورهای مواصلاتی نشانگر ظرفیت قابل توجه این 

حوزه در استان اصفهان است.

چهارشنبه های گردشگری اصفهان تشکیل شد
جانشین ســتاد هماهنگی خدمات سفر اســتان اصفهان از تشکیل چهارشــنبه های گردشگری 
اصفهان خبــر داد.به گزارش »ایرنــا« مهران زینلیــان در جمع فعالان ســتاد هماهنگی خدمات 
سفر استان اصفهان اظهار کرد: برای توســعه پایدار و رفع موانع گردشگری در این استان از تمامی 
دستگاه ها و فعالان بخش خصوصی تقاضا دارم مشکلات خود را در جلسات هفتگی چهارشنبه های 
گردشــگری مطرح کنند تا بتوانیم به رفع این موانع اقدام کنیم. وی تصریح کرد: از دستاوردهای 
این چهارشنبه های گردشگری می توان به تخفیف ۹۹ درصدی عوارض در ساخت هتل، رفع مشکل 
طبقات هتل ها اشاره کرد. زینلیان گفت: در آینده نزدیک با تعریف برند گردشگری، سعی در معرفی 
فرهنگ اصیل هر منطقه و آثار معماری و هنر اصیل ایرانی و اسلامی خواهیم داشت. وی گفت: هدف 
از بررسی عملکرد ستاد هماهنگی خدمات سفر، نگاه به گذشته، پیدا کردن مشکلات و تدبیر برای رفع 
مشکلات در راستای خدمات رسانی بیشتر به گردشگران استان پهناور استان اصفهان است. زینلیان 
افزود: در همین راستا شاخص های تخصصی هر دستگاه و همچنین شاخص های بخش خصوصی 

به منظور بررسی دقیق تر و افزایش کیفیت خدمات رسانی تدوین خواهد شد.

پشت بام  بازار میدان »نقش جهان« اصفهان مرمت شد
مدیر پایگاه جهانی میدان نقش جهان اصفهان گفت: مرمت پشــت بام  بازار در جبهه های شرقی و 
غربی این میدان تاریخی با هزینه حدود ۵۲ میلیارد ریال تکمیل شــد.فریبا خطابخش در گفتگو 
با »ایرنا« افزود: بارندگی اسفند ۱۴۰۱ موجب نفوذ رطوبت به داخل بازار در قسمتی از جبهه شرقی 
میدان نقش جهان، حدفاصل مسجد شیخ لطف ا... تا مسجد امام)ره( شد که در همان زمان مرمت 
اضطراری صورت گرفت اما با اعتبارات سال ۱۴۰۲، مرمت های اصولی در این قسمت انجام شد. وی 
با بیان اینکه مرمت پشت بام این قســمت از بازارهای اطراف میدان نقش جهان با اعتباری حدود 
۲۰ میلیارد ریال صورت گرفت، افزود: پشت بام جبهه غربی میدان حدفاصل خیابان حافظ تا کاخ 
عالی قاپو و از این عمارت تا گذر ســعدی به طور موضعی مورد مرمت قــرار گرفت. مرمت موضعی 
پشت بام  بازار در ضلع غربی میدان به همراه مرمت پشت بام بازار مسگرها حدود ۱۷۰ میلیارد ریال 
هزینه داشته است. وی گفت: در جبهه های دوطرفِ عمارت عالی قاپو به دلیل نامناسب بودن شیب 
پشت بام ها، آب به سمت پشــت بامِ مغازه های محور دوم بازار نفوذ می کرد و ناودان ها هم دچار 
مشکل شده بود که تمام سقف ها با صرف حدود ۱۵۰ میلیارد ریال اعتبار مرمت و شیب ها اصلاح شد.
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مفاد آراء
3/127 آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آيين نامه قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتي و 

اراضي و ساختمان هاي فاقد سند رسمي
 برابر آرا صــادره هيــات هاي موضــوع قانون تعييــن تکليــف وضعيت ثبتــي اراضي و

 ساختمان هاي فاقد ســند رســمي مســتقر در واحد ثبتي منطقه غرب اصفهان تصرفات 
مالکانه و بلامعــارض متقاضيان محرز گرديده اســت لذا مشــخصات متقاضيان و املاک 
 مورد تقاضا به شــرح زير به منظور اطــلاع عمومــي در دو نوبت به فاصلــه 15 روز آگهي 
مي شود. در صورتي که اشخاص نسبت به صدور سند مالکيت متقاضيان اعتراضي داشته باشند 
مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد و املاک 
تسليم و پس از اخذ رسيد ظرف مدت يکماه از تاريخ تسليم اعتراض دادخواست خود را به مرجع 

قضايي تقديم نمايد. 
رديف 1- برابر راي شــماره 3296 مورخ 1403/02/30 هيات سوم  مالکيت خانم عفت نصر 
اصفهانی به شناسنامه شــماره 28 کدملي 1290109435 صادره اصفهان  فرزند محمود در  
ششدانگ يکباب ساختمان به مساحت  190/86 متر مربع پلاک شماره 64  فرعی از 7  اصلي 
واقع در اصفهان بخش 14 حوزه ثبت ملک غرب اصفهان مع الواسطه از خديجه  نصر اصفهانی 

فرزند شعبان ثبت در دفتر املاک  تائيد و محرز گرديده است.
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/03/07
تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/03/22

م الف: 1722317  شهرياري رئيس منطقه ثبت اسناد و املاک غرب اصفهان 
مفاد آراء

3/128 آگهی موضوع ماده 3 قانون وماده 13 آئين نامه قانــون تعيين تکليف وضعيت ثبتی 
واراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی 

برابــر رای شــماره  140360302007001163  هيات  اول موضوع قانــون تعيين تکليف 
وضعيت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک 
فلاورجان تصرفات مالکانه بلامعــارض متقاضی خانم زهرا حمــزه زاده فرزند غلامعلی  به 
شماره شناســنامه 2878  در دو باب  ساختمان به مســاحت 276/80  متر مربع پلاک 385 
 اصلی واقع در قهدريجان  خريداری از مالک رسمی  آقای محمد جعفر زاده قهدريجانی محرز

 گرديده است.
 لذا به منظور اطــلاع عموم مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی ميشــود در صورتی که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکيت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاريخ انتشار 
اولين آگهی به مدت دوماه اعتراض خود رابه اين اداره تسليم وپس از اخذ رسيد ظرف مدت يک 
ماه از تاريخ تسليم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضايی تقديم نمايند. بديهی است در 
صورت انقضای مدت مذکور وعدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکيت صادر خواهد شد . 

تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/03/07
تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/03/22

م الف: 1722688  مظاهر عباسی قلعه شاهی رئيس ثبت اسناد و املاک فلاورجان
مفاد آراء

۳/۱29 آگهی موضوع ماده ۳ قانون و مــاده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابر رای شماره  ۱40۳60۳۱0۳4000682 مورخ ۱40۳/0۱/2۱ هیات دوم موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت 
ملک کاشان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای/ خانم علی پاقلعه فرزند مجید بشماره 
شناسنامه ۳708 صادره از شیراز در یک باب خانه به مساحت ۱0۳ متر مربع مفروز از پلاک 6428 

فرعی از ۱۱ اصلی بخش 2 کاشان محرز گردیده است.
 لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی میشــود در صورتی که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار 
اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ ،رسید ظرف مدت یک 
ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در 
صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 

تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/03/07
تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/03/22

م الف: 1722529 حسن فتاح راوندی- رئیس ثبت اسناد و املاک کاشان
مفاد آراء

۳/۱۳0 هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و 

ساختمانهای فاقد سند رسمی
 برابر آرای شــماره های ذیل هیأت موضوع قانــون تعیین تکلیف وضعیــت ثبتی اراضی و 
ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک دولت آباد برخوار بخش 
۱6 ثبت اصفهان باستناد اسناد رسمی مالکیت مشاعی و اسناد عادی تسلیمی تصرفات مفروزی 
و مالکانه و بلامعارض متقاضایان ذیل محرز گردیده است لذا طبق ماده ۳ قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت 
به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود. در صورتی که اشخاص نسبت به صدور اسناد مالکیت متقاضیان 
اعتراضی داشته باشند می تواننند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به 
این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از ترایخ تسلیم اعتراض دادخواست خود 
را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 
اعتراض طبق مقررات اسناد مالکیت صادر خواهد شد. صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر 

به دادگاه نیست.
۱- برابر رای شماره  ۱40۳60۳020۱8000۳60 مورخ ۱40۳/02/2۳ بنام علیرضا یوسفیان 
جزی فرزند عباس به شماره شناســنامه 647 صادره از اصفهان نسبت به سه دانگ مشاع از 
ششدانگ یک باب کارخانه سنگبری به مساحت 4۱9۱.۵8 متر مربع از  قسمتی از پلاک ۳20 
اصلی واقع در منطقه صنعتی دولت آباد برخوار مالکیت بموجب مبایعه نامه عادی خریداری از 
مالک رسمی مشاعی به شماره سند ۳6۳8۳ مورخ ۱۳۳۵/0۳/29 به نام آقای عباس یوسفیان 

جزی فرزند علی محرز گردیده است
2- برابر رای شماره  ۱40۳60۳020۱8000۳48 مورخ ۱40۳/02/2۳ بنام حسین یوسفیان 
جزی فرزند عباس  به شماره شناســنامه ۳79۱صادره از اصفهان نسبت به سه دانگ مشاع از 
ششدانگ یک باب کارخانه سنگبری به مساحت 4۱9۱.۵8 متر مربع از  قسمتی از پلاک ۳20 
اصلی واقع در منطقه صنعتی دولت آباد برخوار مالکیت بموجب مبایعه نامه عادی خریداری از 
مالک رسمی مشاعی به شماره سند ۳6۳8۳ مورخ ۱۳۳۵/0۳/29 به نام آقای عباس یوسفیان 

جزی فرزند علی محرز گردیده است
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱40۳/0۳/07 
تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱40۳/0۳/22 

م الف : 1722157 مهدی ذکاوتمندجزی اداره ثبت اسناد و املاک برخوار  
مفاد آراء

3/131 آگهی موضوع ماده 3 قانون وماده 13 آئين نامه قانــون تعيين تکليف وضعيت ثبتی 
واراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی 

برابر رای شماره  140360302007000815  هيات  اول موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت 
ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک فلاورجان 
تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای هوشنگ هاديان قهدريجانی فرزند ابراهيم  به شماره 
شناسنامه 6406 صادره از قهدريجان  در  يک قطعه زمين کشاورزی با کاربری زراعی باغی به 
مساحت 4704/66  متر مربع پلاک 386 اصلی واقع در قهدريجان  خريداری از مالک رسمی  

آقای رمضان هاديان فرزند محمد علی محرز گرديده است.
 لذا به منظور اطــلاع عموم مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی ميشــود در صورتی که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکيت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاريخ انتشار 
اولين آگهی به مدت دوماه اعتراض خود رابه اين اداره تسليم وپس از اخذ رسيد ظرف مدت يک 
ماه از تاريخ تسليم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضايی تقديم نمايند. بديهی است در 
صورت انقضای مدت مذکور وعدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکيت صادر خواهد شد . 

تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/03/22
تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/04/06

م الف: 1732554  مظاهر عباسی قلعه شاهی رئيس ثبت اسناد و املاک فلاورجان
مفاد آراء

3/132 آگهی موضوع ماده 3 قانون وماده 13 آئين نامه قانــون تعيين تکليف وضعيت ثبتی 
واراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی 

برابر رای شماره  140360302007000814  هيات  اول موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت 
ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک فلاورجان 
تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای هوشنگ هاديان قهدريجانی فرزند ابراهيم  به شماره 
شناسنامه 6406 صادره از قهدريجان  در  يک قطعه زمين کشاورزی با کاربری زراعی باغی به 
مساحت 1057/96  متر مربع پلاک 386 اصلی واقع در قهدريجان  خريداری از مالک رسمی  

آقای رمضان هاديان فرزند محمد علی محرز گرديده است.
 لذا به منظور اطــلاع عموم مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی ميشــود در صورتی که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکيت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاريخ انتشار 

اولين آگهی به مدت دوماه اعتراض خود رابه اين اداره تسليم وپس از اخذ رسيد ظرف مدت يک 
ماه از تاريخ تسليم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضايی تقديم نمايند. بديهی است در 
صورت انقضای مدت مذکور وعدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکيت صادر خواهد شد . 

تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/03/22
تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/04/06

م الف: 1732535  مظاهر عباسی قلعه شاهی رئيس ثبت اسناد و املاک فلاورجان
مفاد آراء

3/133 آگهی موضوع ماده 3 قانون وماده 13 آئين نامه قانــون تعيين تکليف وضعيت ثبتی 
واراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی 

برابر رای شماره  140360302007001702  هيات  دوم موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت 
ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک فلاورجان 
تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای علی اکبر يزدانی فرزند رجبعلی به شماره شناسنامه 
55  در  يک قطعه زمين کشاورزی با کاربری زراعی باغی به مساحت 1919/25  متر مربع پلاک 
1164 فرعی از 430  اصلی واقع در مينادشت  خريداری از مالک رسمی آقای رجبعلی يزدانی 

فرزند حسن محرز گرديده است.
 لذا به منظور اطــلاع عموم مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی ميشــود در صورتی که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکيت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاريخ انتشار 
اولين آگهی به مدت دوماه اعتراض خود رابه اين اداره تسليم وپس از اخذ رسيد ظرف مدت يک 
ماه از تاريخ تسليم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضايی تقديم نمايند. بديهی است در 
صورت انقضای مدت مذکور وعدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکيت صادر خواهد شد . 

تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/03/22
تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/04/06

م الف: 1731834  مظاهر عباسی قلعه شاهی رئيس ثبت اسناد و املاک فلاورجان
مفاد آراء

۳/۱۳4 آگهی موضوع ماده ۳ قانون و مــاده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابر رای شماره 140360302034001352 مورخ 1403/2/16 هيات دوم موضوع قانون تعيين 
تکليف وضعيت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت 
ملک کاشان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای / خانم مجتبی رحيمی ارمکی فرزند 
علی اصغر بشماره شناسنامه 52106 صادره از  در ششدانگ خانه به مساحت 117.90 متر مربع 

مفروز از 15 اصلی بخش 2 کاشان محرز گرديده است. 
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شــود در صورتی که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکيت متقاضی اعتراضی داشته باشند ميتوانند از تاريخ انتشار 
اولين آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد ظرف مدت يک 
ماه از تاريخ تسليم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضايی تقديم نمايند. بديهی است در 
صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکيت صادر خواهد شد. 

تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/03/22   
تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/04/06     

م الف: 1731884 حسن فتاح راوندی رئيس ثبت اسناد و املاک کاشان   
مفاد آراء

۳/۱۳۵ آگهی موضوع ماده ۳ قانون و مــاده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابر رای شماره 140360302034000911 مورخ 1403/1/28  هيات دوم موضوع قانون تعيين 
تکليف وضعيت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک 
کاشان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای/خانم ابوالفضل دادخواه فرزند علی بشماره 
شناسنامه 1640 صادره از ششدانگ قسمتی از ساختمان به مساحت 156.06 متر مربع مفروز از 

پلاک 1791 فرعی از يک اصلی واقع در بخش 4 محرز گرديده است. 
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شــود در صورتی که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکيت متقاضی اعتراضی داشته باشند ميتوانند از تاريخ انتشار 
اولين آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد ظرف مدت يک 
ماه از تاريخ تسليم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضايی تقديم نمايند. بديهی است در 
صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکيت صادر خواهد شد.

تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/03/22   
تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/04/06     

م الف: 1731975 حسن فتاح راوندی رئيس ثبت اسناد و املاک کاشان   

مفاد آراء
۳/۱۳6 آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 

اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابــر رای شــماره ۱40۳60۳020۳4000620 مورخ ۱40۳/۱/۱9 هیــات اول موضوع 
 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد 
ثبتی حوزه ثبــت ملک کاشــان تصرفــات مالکانه بلامعــارض متقاضــی آقای/خانم 
مصطفی محمدیــه فرزند عین الــه بشــماره شناســنامه ۵0976 صادره از کاشــان در 
ششــدانگ قطعه زمین محصــور با بنــای احداثی به مســاحت 2۳0 متر مربــع مفروز و 
 مجزی شــده از پلاک ۱6 فرعی از ۳۳ اصلی واقــع در فین علیا بخش دو کاشــان محرز

 گردیده است. 
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در صورتی که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار 
اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت 
یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواســت خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی 
 است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر 

خواهد شد.
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/03/22   

تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/04/06     
م الف: 1732227 حسن فتاح راوندی رئيس ثبت اسناد و املاک کاشان   

مفاد آراء
۳/۱۳7 آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 

اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابر رای شماره مورخ ۱40۳/۱/2۱ *  ۱40۳60۳20۳4000669 هیات دوم موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه 
ثبت ملک کاشــان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی علی نوری فرزند عباس بشماره 
شناسنامه ۱2۵02۳62۱۵ صادره از کاشان در ششــدانگ یک باب ساختمان نیمه ساز به 
مساحت ۱79.0۱ متر مربع مفروز و مجزا از پلاک 7798 فرعی از ۳4 اصلی واقع در بخش 

2 محرز گردیده است. 
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در صورتی که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار 
اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت 
یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواســت خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی 
 است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر 

خواهد شد.
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/03/22   

تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/04/06     
م الف: 1731905 حسن فتاح راوندی رئيس ثبت اسناد و املاک کاشان   

مفاد آراء
۳/۱۳8 آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 

اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابر رای شــماره 14036032034001083 مورخ 1403/2/3  هيات اول موضوع قانون 
تعيين تکليف وضعيت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه 
ثبت ملک کاشان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای/خانم مصطفی محمديه فرزند 
عين اله بشماره شناسنامه 50976 صادره از کاشــان در ششدانگ يک باب خانه با کاربری 
کشاورزی به مساحت 248.35 متر مربع مفروز از پلاک 16 فرعی از 33 اصلی واقع در بخش 

دو کاشان محرز گرديده است. 
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکيت متقاضی اعتراضی داشته باشند ميتوانند از تاريخ انتشار 
اولين آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد ظرف مدت 
يک ماه از تاريخ تسليم اعتراض دادخواســت خود را به مراجع قضايی تقديم نمايند. بديهی 
 است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکيت صادر 

خواهد شد.
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/3/22   
تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/4/6     

م الف: 1732214 محمد علی ناظمی اشنی رئيس ثبت اسناد و املاک کاشان   



حالناخوشمدارسدراصفهانوقانونیکهنیمبنداجرامیشود

منهای مدرسه!
حال مدارس اصفهان خوب نیست و با کمبود مدرسه روبه رو هستیم و 
این درحالی است که اجرای نیم بند ماده۱۸ قانون تشکیل شوراهای 
آموزش و پرورش مشکلاتی برای سیستم آموزشی ایجاد کرده است.به گزارش خبرنگار 
»مهر«؛ حــال مدارس اصفهان خوب نیســت، این شــرایط را آمار نشــان می دهد، 
فرونشست در مدارس و تخلیه بیش از ۴۰ مدرسه و تهدید بیش از ۱۵۰ مدرسه، تحصیل 
۹۰۶ دانش آموز در مدارس سنگی و تحصیل ۱۷۳ دانش آموز دیگر در کانکس بیانگر 
این حال ناخوش است.عمر بسیاری از مدارس این استان نیز بالای ۴۰ سال است و 
تنها برای بازسازی مدارس در خطر فرونشست به ۵۰۰ میلیارد تومان اعتبار نیاز است. از 
سویی نیز باید توجه داشت که مدارس موجود پاســخگوی نیاز دانش آموزان استان 
نیست به گونه ای که در مناطق شهری و به ویژه کلانشهر اصفهان با کمبود مدرسه و در 
شهرهای کوچک و روستاها اکثر مدارس خالی از دانش آموز شده اند.از سویی عدول 
انبوه سازان مسکن از ماده ۱۸ قانون شوراهای آموزش و پرورش باعث شده کار ساخت 
و بهسازی مدارس بر عهده خیران مدرسه ساز بیافتد و به نوعی نه تنها دولت خود را از این 
موضوع کنار بکشد بلکه نظارت های قانونی بر عملکرد انبوه سازان مسکن نیز تضعیف 
شود.ناصر فتحی، مدیرکل نوسازی مدارس اســتان اصفهان در این ارتباط به »مهر« 
گفت: چندین سال است که خیران جلوتر از دولت در ساخت مدارس قدم بر می دارند 
و بیــش از ۳۰ تا ۵۰ درصد تملــک مدارس را در دســت دارند و نه تنها در ســاخت و 
بهینه سازی مدارس بلکه در حوزه نرم افزاری، محتوای آموزشی و همچنین تجهیزات 
مدارس نیز ورود کردند. وی اظهار کرد: همچنین از ۲۴ مدرسه که به علت فرونشست 
تخلیه شده بود با ورود خیران، ۹ مدرسه نوسازی شد، بودجه ای که دولت باید هزینه 

می کرد و وعده برگشت هزینه را تا مهرماه امسال به خیران داد.

عوامل تشویق خیران به ورود پروژه های دولتی
مجتبی ملااحمدی، عضو هیئت مدیره جامعه خیرین مدرسه ساز کشور تشویق خیران 
به مدرسه سازی را به استناد ماده ۱۷۲ قانون مالیات خواند و به »مهر« گفت: بر اساس 
این ماده قانونی تعمیر، تجهیز، احداث و یا تکمیل مدارس، دانشگاه ها، مراکز آموزش 
عالی و مراکز بهداشتی و درمانی اردوگاه های تربیتی و آسایشگاه ها و مراکز بهزیستی 

و کمیته امداد امام خمینی )ره(، جمعیت هلال احمــر و کتابخانه و مراکز فرهنگی و 
هنری )دولتی( طبق ضوابطی، مشمول ماده ۱۷۲ می شوند و به میزانی که هزینه کردند 

معافیت مالیاتی دریافت می کنند.

 ۲۵ تا ۵۰ درصد تخفیف مالیات به مشارکت خیران
ملااحمدی افزود: در ماده ۲۰ برنامه هفتم توسعه کشــور با پیگیری های انجام شده 
یک بند اصلاحی اضافه شد و رأی آورد و تصویب شــد که خیران با مشارکت بین ۲۵ 
تا ۵۰ درصد از اعتبارات مالیاتی معاف شــوند که مشوق بسیار خوبی است. وی ادامه 
داد: بر همین اساس خیران امروز ضمن اینکه وارد حوزه مدرسه یاری شدند به حوزه 
مدرسه داری هم ورود کرده اند به این معنا که غیر از ساخت مدرسه، محتوای آموزشی 
در جهت تحقق ســند تحول آموزش و پرورش نیز تهیه می کنند.ملااحمدی از وجود 
خیران بین المللی در حوزه ساخت مدرسه نیز خبر داد و افزود: بخشی از خیران مدرسه 
ساز ایرانی های مقیم کشورهای خارجی هستند که خواستار ساخت مدرسه در مناطق 
مختلف کشور از جمله استان های حاشیه کشور هســتند. وی گفت: ورود خیران به 
بهسازی مدارس بافت فرسوده، تأمین تجهیزات کمک آموزشی در مدارس و تعمیرات 

بخش هایی از مدرسه مثل ساخت سرویس بهداشتی از دیگر اقدامات است.

قانونی که از سال ۷۲ نیم بند اجرایی شده است
مدیرکل آموزش و پرورش اســتان اصفهان در این ارتباط خواســتار مطالبه رسانه ها 
برای عملیاتی شدن ماده ۱۳ و ۱۸ قانون شورای آموزش و پرورش شد، مواد قانونی که 

علیرغم تصویب آن در سال ۷۲ اما متأسفانه نیم بند اجرایی شده است. 
محمدرضا ابراهیمی افزود: در ماده ۱۸ قانون تشکیل شوراهای آموزش و پرورش آورده 
شده است که همه احداث کنندگان شــهرهای جدید و شهرک های مسکونی در تمام 
نقاط کشور و در داخل و خارج از حریم قانونی شهرها، اعم از اشخاص حقیقی و حقوقی، 
مؤسســات دولتی، غیر دولتی، نهادها و کارخانه ها مکلف هســتند همزمان با تهیه و 
آماده سازی زمین یا ساخت واحدهای مســکونی و صنعتی به تناسب تعداد و سطح 
زیربنای این گونه واحدها نسبت به احداث و تأمین فضای آموزشی و پرورشی مورد نیاز 

در مقاطع مختلف براساس استانداردهای مصوب، به طور مستقیم یا با پرداخت هزینه 
مربوط به سازمان نوسازی و توســعه و تجهیز مدارس، بر طبق نظر شورای شهرستان 
یا منطقه اقدام کنند. وی گفت: این ماده قانونی در حالی است که انبوه سازان مسکن 
برای خالی کردن شانه از این وظیفه قانونی که برعهده دارند با کسر یک واحد مسکونی 
از حد متعارف یا حتی یک متر از متراژ تعریف شده، از شمولیت قانونی خارج می شوند. 

متأسفانه در جامعه ما قانون نیم بند اجرایی می  شود.
ابراهیمی گفت: بــه منظور عملیاتی کــردن ماده ۱۸ قانون شــوراها از حــوزه وزارت 
کشور، وزارت مســکن و شهرســازی، دیوان محاســبات، شــهرداری و ارگان های 
مختلــف دولتی برای انبوه ســازان دولتی و شــخصی تلاش شــده و اقداماتی هم 
در این راســتا صورت گرفته اســت از جمله قرارداد ساخت ۱۲ مدرســه در یک شهر 
منعقد شده است؛ اما اینها کافی نیست و لازم اســت استاندار اصفهان برای کم کاری 
برخی از انبوه ســازان مســکن ورود کند.مدیرکل آموزش و پرورش استان اصفهان 
به منظور اجرایی شــدن این ماده قانونی پس از ســال ها تصویب، خواستار مطالبه 
 رسانه ای شد و افزود: رســانه ها می توانند در عدم اجرایی شدن قوانین نقش آفرینی 

کنند.

قوانین اگر بد است و اجرایی نمی شود اصلاح شود
مدیرکل آموزش و پرورش استان اصفهان همچنین در ارتباط با عدم اجرای ماده ۱۳ 
قانون شوراهای آموزش و پرورش نیز بیان کرد: این قانون نیز در برخی از شهرها تقریباً 
اجرایی شده است و در برخی از شــهرها خیر و در اصفهان کم و بیش به اجرا در آمده 
است. در برخی جاها برای اجرایی کردن آن از ابزار تعامل بهره گرفتیم اما پیگیری های 
بسیاری شده است هر چند در راستای تحقق اهداف قانون هست و باید اجرایی شود 
و اگر هم قانونی خوبی نیست باید اصلاح شود.مجتبی ملااحمدی، عضو هیئت مدیره 
جامعه خیرین مدرسه ساز کشــور نیز در خصوص عدم اجرای این ماده قانونی گفت: 
ما خیّر مدرسه ساز هســتیم نه بازرس. قانون یک ارگان را مکلف کرده برای نظارت و 
بساز و بفروش ها را هم برای ساخت مدرسه و این مطالبه جدی ما خیران هم هست 
که چرا ماده ۱۸ قانون شــورای آموزش و پرورش به اجرا در نمی آید و نسبت به آن بی 
تفاوت هستند. وی با بیان اینکه ما به عنوان مجمع خیران تکلیفی نداریم و آن کس 
که تکلیف دارد نمی سازد، ادامه داد: ما اهرم اجرایی نیستم و نظارت جدی بدنه دولت 
را می طلبد از جمله آموزش و پرورش، استانداری و شهرسازی، مسئول صدور مجوز 

و تفکیک ها وغیره.

جامعه

جامعه شناس و پژوهشگر اجتماعی گفت: گرایش 
جامعه به بازی »همســتر کامبت« که در روزهای 
اخیر به شــکل گســترده ای شایع شــده، ناشی از 
تحرک اجتماعی و میل به کسب درآمد بدون تلاش 

و زحمت است.
امان ا... باطنــی در گفت و گو با »ایرنــا« افزود: در 
مباحث جامعه شناســی با مفهومی به نام »تحرک 
اجتماعــی« مواجهیم که بــه معنی تغییــر پایگاه 
انتســابی )محول( اجتماعی است؛ به عنوان مثال 
وقتی یک کارگر تبدیل به ســرکارگر می شود نوعی 
تحرک افقی برای او اتفاق افتاده و زمانی که تبدیل به 
کارمند شود تحرک عمودی داشته است. وی اظهار 
کرد: اگر به دنبال واکاوی انگیزه های گرایش عمومی 
به بازی »همستر کامبت« هستیم باید روند تحرک 

اجتماعی را در جامعه تحلیل کنیم.
ایــن جامعه شــناس خاطرنشــان کــرد: تحرک 
اجتماعی در دهــه های ۶۰ و ۷۰ در مــواردی مانند 
عبور از سد کنکور و کسب رتبه های ۲ رقمی و پایین تر 
برای قبولی در رشته های پزشــکی و مهندسی در 
دانشگاه های دولتی بود اما در اوایل دهه ۸۰ به تدریج 

زمینه های دیگری برای تحرک اجتماعی مطرح شد 
مانند ظهور شبکه های هرمی و »گلد کوییست« که 
برخی را به مال رساند و به بسیاری از افراد زیان وارد 
کرد. باطنی افزود: این موارد در دهه ۹۰ پررنگ شد 
و شاهد صف های طولانی برای خرید دلار، سکه و 
خودرو بودیم به طوری که بر اســاس اعلام برخی 
منابع اقتصادی در اواخر دهه ۹۰، بخش قابل توجهی 
از درآمد خانوارهای ایرانی از طریق واســطه گری و 

مواردی مانند خرید و فروش سکه و ارز بود.
این پژوهشــگر اجتماعی ادامــه داد: حقیقت آن 
است که جامعه دچار نوعی هنجارپریشی )آنومی( 
اقتصادی شــده به طوری که هنجارهای اقتصادی 
موجود پاســخگوی انتظارات بخشی از مردم نبوده 
و فراگیر شــدن بازی همستر نیز نشــانه ای از آن 
است؛ احســاس آنومی اقتصادی به عدم تناسب 
نیازها، اهداف، امکانات مالی و اقتصادی و راه های 
دستیابی به آنها گفته می شود که در شخصیت نسل 
جوان درونی شده است. باطنی تصریح کرد: جامعه 
به دنبال کسب پول بدون زحمت و تحرک اجتماعی 
آســان بوده و بازی همستر بسترســاز این مقوله 

شده است.
این پژوهشــگر اجتماعی افزود: ویژگی قابل توجه 
»همســتر کامبت« این اســت که کســب پول و 
تحرک اجتماعی آســان را به شــکل بازی طراحی 
کرده و از راهبرد )اســتراتژی( »گیمیفیکیشــن« 
)بازی سازی( استفاده درستی کرد که در بازاریابی 

اجتماعی نیز موفق بوده است.
باطنی گفت: درون مایه طنز جامعــه ایرانی نیز در 
این میان بــه افزایش اقبال عمومــی به این بازی 
دامن زد، بســیاری از افراد درگیــر »برانگیختگی 
همگانی«)هیســتری جمعی( شــدند و به تعبیر 
عامیانه »شــوخی شــوخی« اقدام به نصب بازی 
کردند. وی اضافــه کرد: هر نوع تحــرک اجتماعی 
غیر رســمی و ســخت مانند کولبری، سوختبری و 
زباله بری یا تحرک اجتماعی غیر رســمی و آسان 
مانند شبکه های هرمی، معامله گری)تریدینگ(، 
بیت کویین و بازی همســتر کامبت، نشــانه میل 
عمومی جامعه اســت و از همیــن رهگذر دولت ها 
باید با تدوین و بازنگری برخــی قوانین اقتصادی 
تا جای ممکن مســیر تحرک اجتماعــی را هموار 
کنند تا زیرزمینی و غیر رسمی نشود و تا حد امکان 

سالم باشد.
باطنی اظهار کرد: در مقوله همه گیری بازی همستر، 
جامعــه ایرانی به تعبیــر مرتون )جامعه شــناس 
برجســته( یکی از اهداف فرهنگِ اقتصادی یعنی 
تحرک اجتماعی را جذب اما ابزار موجود آن را طرد و 
ابزار جدید مانند همستر را جایگزین آن کرده است. 
وی ادامه داد: گام بعدی جامعه طبق نظریه آنومی 
مواردی مانند »انزوا« خواهد بود زیرا وقتی جامعه 
اهداف و ابزار فرهنگِ اقتصادی را طرد و جایگزین 
می کند دیگر پدیده هایی مشــابه همستر پاسخگو 

نخواهد بود.

معاون وظیفه عمومی فرماندهی انتظامی اســتان اصفهان شرایط معافیت 
مشمولان غیرغایب خدمت وظیفه عمومی به واسطه کفالت پدر را تشریح کرد.

سرهنگ اکبر معادلی در گفت وگو با »مهر« اظهار کرد: تنها فرزند ذکور سالم 
بالای ۱۸ سال خانواده می تواند از معافیت کفالت پدر بالای ۷۵ سال و یا پدر 

نیازمند مراقبت بهره مند شود.
معاون وظیفه عمومی فرماندهی انتظامی استان اصفهان افزود: این معافیت 
به مشمولانی که غیبت ســربازی دارند تعلق نمی گیرد، همچنین وجود برادر 

بالای ۱۸ سال سالم نیز مانع بهره مندی از این معافیت می باشد.
ســرهنگ معادلی تصریــح کــرد: در مــواردی که پــدر مشــمول کمتر از 
۷۵ ســال ســن دارد ولی بیمار و نیازمند مراقبت اســت، پس از بررســی 
نیازمند بــه مراقبت بودن پدر مشــمول در شــورای پزشــکی و تأیید نهایی، 
درخواســت کفالت مشــمول در هیئت رســیدگی وظیفه عمومی بررســی 
 و در صــورت تأیید نهایــی رأی معافیــت ســربازی برای مشــمول صادر 

می شود.

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی )ره( استان اصفهان گفت: هنر قالیبافان تحت 
حمایت کمیته امداد استان اصفهان در ۱۵۹۳ متر مربع فرش، گِره خورد و نقش 
آفرینی کرد.کریم زارع در گفت وگو با »مهر« با گرامیداشت روز ملی فرش اظهار 
کرد: سال گذشته ۲۱۵۱طرح اشتغالزایی در زمینه قالیبافی ایجاد و راه اندازی شد 
که مددجویان هنرمند با بافت ۳۵۴ تخته فــرش، ۱۵۹۳ متر مربع فرش تولید 
کردند. وی با اشاره به اینکه متراژ تولیدی سال گذشته نسبت به تولید سال ۱۴۰۱ 
بیش از ۶۲ درصد رشد داشــته، افزود: بیشــتر بافندگان فرش دستباف را زنان 

مددجو و سرپرست خانوار تشکیل می دهند که از نظر تأمین مواد اولیه، نظارت بر 
تولید فرش، برگزاری کلاس های آموزشی دوره ای، با نظارت مستقیم ۳۹ راهبر 
شغلی در این زمینه فعالیت دارند.مدیرکل کمیته امداد امام خمینی )ره( استان 
اصفهان با بیان اینکه در سال جاری تاکنون ۲۱ طرح تولید فرش راه اندازی و ایجاد 
شده است، افزود: صنعت قالیبافی میراث گذشتگان این استان است که به نسل 
امروز منتقل شــده و می تواند علاوه بر تولید فرش های با کیفیت، به معیشــت 

خانوارهای تحت حمایت این نهاد کمک قابل توجهی کند.

 گرایش جامعه به بازی »همستر کامبت« ناشی از 
»تحرک اجتماعی« است استاندار اصفهان:

انتخاب رئیس جمهور با پشتوانه رأی حداکثری به نفع مردم 
است

استاندار اصفهان گفت: شتاب بخشــیدن به حرکت رو به جلوی کشور نیازمند مشارکت سیاسی و 
برگزاری انتخابات پرشور است.

به گزارش »مهر«، سیدرضا مرتضوی شامگاه یکشنبه در نشست با نمایندگان احزاب و تشکل های 
سیاسی استان، گفت: در شرایط فعلی که نبود مشارکت و اختلاف افکنی راهبرد اصلی دشمن است 
باید همه تلاش کنیم با حفظ انسجام و همدلی انتخابات را پرشور برگزار شود. وی ادامه داد: ایجاد 
تردید و یأس در مردم و اعتبارزدایی از انتخابات راهبرد اصلی دشمن است و جریان های سیاسی 

در این شرایط از شکاف، گسستگی و تهدید وحدت ملی پرهیز کنند.
اســتاندار اصفهان گفت: احزاب سیاســی دایره تأثیر خــود را در روزهای منتهی بــه انتخابات را 
توســعه دهند و به این نکته توجه کنند که مهم این اســت که شاهد مشــارکت پرشور در انتخابات 
ریاســت جمهوری باشــیم. وی خاطر نشــان کرد: امروز کشــور به لطف تلاش های خســتگی 
 ناپذیر شــهید جمهور آیت ا... رئیســی از شــرایط هولناک خارج شــده و ما باید این واقعیت را 

بپذیریم.
مرتضوی به اهتمام ویژه شهید رئیسی برای طرح های آب استان اصفهان اشاره و بیان کرد: اکنون 
شرایط رشد اقتصادی کشور به اذعان صندوق بین المللی پول جهش داشته همچنین کشور کاهش 
نرخ بیکاری به کمترین میزان در طول دوره های پیشین رسیده و بسیاری از واحدهای راکد تولیدی و 
صنعتی احیا شده است. استاندار اصفهان گفت: شتاب بخشیدن به حرکت رو به جلوی کشور نیازمند 
مشارکت سیاسی و برگزاری انتخابات پرشور است. وی با بیان اینکه یکی از واقعی ترین انتخابات در 
کشور ما اتفاق می افتد و این بارها اثبات شده است، افزود: برگزاری انتخابات، گرانمایه ترین میراث 

امام خمینی )ره( برای ایجاد پیوند مردم و حکمرانی است.
اســتاندار اصفهان با بیان اینکه مردم مــا در دنیا از نظر همبســتگی و وحدت ملــی بی نظیرند، 
افزود: کنشگران سیاســی باید شناخت درســتی از مردم و دیدگاه آنها داشــته باشند. مرتضوی 
گفت: رســانه های بیگانه و مخالف پس از تشییع باشــکوه پیکر شهید رئیســی و دیگر شهدای 
خدمت اعتراف کردند ایران کشــور شــگفتی ســاز جهان اســت و در حالی که ما تصور می کردیم 
 ســرمایه اجتماعی رو به افول اســت؛ اینگونــه مردم برای بدرقــه رئیس جمهور شــهید گرد هم 

می آیند.
مرتضوی با بیان اینکه شهید رئیسی به شدت نسبت به مردم احساس مسئولیت داشت، افزود: او 
شخصیت کم نظیری داشــت که در همه تصمیماتش نام خدا بود. وی افزود: رئیس جمهور شهید 
نگاهش به سمت محرومان جامعه و پیرو سلوک شهید بهشتی بود و نسبت به سرمایه اعتماد مردم 
حساسیت داشت. استاندار اصفهان گفت: انتخاب رئیس جمهور آینده با پشتوانه رأی حداکثری 

به نفع همه مردم خواهد بود.

سخنگوی سازمان آتش نشانی اصفهان خبر داد:

ریزش آوار ساختمان در خیابان کاوه یک فوتی داشت
سخنگوی سازمان آتش نشــانی و خدمات ایمنی شــهرداری اصفهان از ریزش آوار ساختمان در 

خیابان کاوه خبر داد.
محمد شــریعتی در گفت وگو با »ایمنا« اظهار کرد: حادثه ریزش آوار در پی تخریب غیراصولی یک 
ساختمان ساعت ۰۸:۵۷ روز دوشنبه بیست ویکم خرداد به ستاد فرماندهی آتش نشانی اصفهان 
گزارش شــد. وی افزود: این حادثه در خیابان کاوه رخ داده بود و مأموران آتش نشانی از ایستگاه 
شماره ۶ و خودروی نجات از ایستگاه شــماره ۷ به محل حادثه اعزام شدند. شریعتی خاطرنشان 
کرد: یک مرد ۷۰ ساله از زیر این آوار رهاسازی شد، اما این فرد علائم حیاتی نداشت، فرد رهاسازی 

شده تحویل عوامل اورژانس شد و عوامل اورژانس نیز فوت این فرد را تأیید کردند.

خبر روزاخبار

 تشکیل ۱۸ پرونده شکایت 
کلاهبرداری درباره بازی 

همستر 
معاون اجتماعی پلیس فتا درباره اینکه بازی 
همستر چه مخاطراتی دارد، اظهار کرد: مطابق 
تجزیــه و تحلیل های پرونده هــای قضایی، 
در ایــن زمینه ۱۸ مــورد پرونده شــکایت از 
کلاهبرداری تبلیغاتی در اینستاگرام و تلگرام 
داشــتیم که افرادی تبلیغات کردند و مدعی 
شدند که می توانند کارت بازی یا کدهای مخفی 
را بفروشــند تا روزانه افراد بتوانند به روزانه ۶ 
میلیون سکه اضافه دست پیدا کنند.  به گزارش  
»ایمنا«، رامین پاشــایی اظهار کــرد: تاکنون 
هیچ کارشناس داخلی و خارجی، خوش بینی 
۱۰۰درصدی نسبت به این بازی ندارد، البته آنها 
اعلام کرده اند که در بســتر بلاکچین و رمزارز 
آن را بــالا می آوریــم و در صرافی ها لیســت 
می کنیم، اما هنوز این اتفاق نیفتاده اســت. 
وی افزود: تفاوت ایــن بازی با نات کوین این 
اســت که در نات کوین فقــط ۲۵ میلیون نفر 
در این بازی شــرکت کردند، اما اکنون حدود 
۱۱۶ تــا ۱۲۰ میلیون نفر در این بازی هســتند 
که چالش محســوب می شــود. وی افزود: 
مجرمان سایبری در حال رصد فضای مجازی 
هســتند و بر اســاس این بازی ممکن است 
پلتفرم های مجرمانه طراحــی کنند، به عنوان 
مثال ممکن اســت حســاب کاربری درست 
کنند و خود را به عنوان حساب پشتیبانی این 
بازی معرفی و بعــد در ارتباط بــا مردم برای 
افزایش تعداد ســکه ها، پول تقاضا می کنند 
یا نوع دوم کلاهبرداری در ایــن حوزه ممکن 
است مربوط به ولت ها باشد، زیرا هنوز میزان 
امنیت آنها را نمی شناسیم، همچنین احتمال 
سرقت اطلاعات گوشی ها نیز تهدید محسوب 
می شــود. معاون پلیس فتا خاطرنشان کرد: 
بازی همســتر کامبت یک مینی اپلیکیشن 
است که روی گوش افراد نصب می شود، پس 
احتمال سرقت اطلاعات وجود دارد، اطلاعات 
تعداد زیادی از هم وطنان در یک سرور ذخیره 
می شود که خود یک تهدید است و علاوه بر این 
پیامدهای روانی ناشی از تحقق نیافتن رؤیاها 

را نیز نباید نادیده گرفت.

  واژگونی مرگبار 
وانت پراید در محور 

حنا - سمیرم 
فرمانده انتظامی ســمیرم با اشاره 
به فوت راننده در حادثــه واژگونی 
پراید بار در محور شــهر حنا به آباده 
گفت: علت این تصادف، بی توجهی 
 راننده به جلو ناشــی از خستگی و 

خواب آلودگی اعلام شده است.

عکس خبر
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مددجویان کمیته امداد اصفهان ۳۵4 تخته فرش نفیس تولید کردندشرایط معافیت مشمول غیرغایب به واسطه کفالت پدر



تیم هندبال سپاهان درحالی لیگ برتر ۱۴۰۲ را با چهارمی به پایان رساند که با تیم سوم یعنی گیتی پسند تنها یک امتیاز فاصله داشت و اتفاقات هفته پایانی باعث 
شد تا سپاهانی ها علی رغم بحران مصدومیت ها و جوان بودن تیم به حضور در رده چهارم بسنده کنند.

میلاد قلندری، ملی پوش تیم هندبال سپاهان که به عنوان برترین گوش راست فصل انتخاب شد، در گفت وگو با »ایسنا« اظهار کرد: فصل را با تغییرات بزرگی در 
تیم شروع کردیم، تقریباً ۸۰ درصد تیم تغییر کرده بود و فقط چند بازیکن از فصل قبل باقی مانده بودند. وی افزود: این باعث شد در ابتدای فصل ناهماهنگی در 
بین بازیکنان زیاد باشد و نتوانیم شناخت خوبی از یکدیگر داشته باشــیم. قلندری افزود: در فصلی که گذشت هیچ وقت تیم کامل خود را در اختیار نداشتیم، از 
ابتدای فصل چند بازیکن مصدوم داشتیم که بعضی از آنها به صورت کامل لیگ را از دست دادند؛ چند بازیکن اصلی را از دست دادیم و به نظرم بزرگ ترین مشکل 

سپاهان در فصلی که گذشت مصدومیت بود. 

ستاره ملی پوش هندبال:

مصدومیت، بزرگ ترین مشکل سپاهان بود 
جوان ترین سرمربی تاریخ لیگ برتر در راه برایتون

برایتون به عقد قرارداد با فابیان هرزلر 3۱ ساله نزدیک شده و در صورت تأیید شدن این انتقال، او 
جوان ترین سرمربی تاریخ لیگ برتر خواهد شد. 

به گزارش »ورزش سه«، بســیاری از بازیکنان شاغل در فوتبال اروپا، 3۱ ســالگی را پیک دوران 
بازیگری خود می دانند اما هرزلر در این سن و ســال، در قامت یک سرمربی باتجربه عمل کرده و 
نشان داده که می تواند یک جانشین مناسب برای روبرتو دی زربی باشد. اکنون در چنین وضعیتی 
سئوال این است آیا جوان ترین سرمربی تاریخ لیگ جزیره چه سن و سالی دارد؟ برای جواب دادن 

به این سئوال 5 ســرمربی جوان تاریخ 
این لیگ را بررسی خواهیم کرد:

الکس نیــل: نورویچ ســیتی در فصل 
۱5-۲۰۱۴ اقدام جسورانه ای انجام داد 
و الکس نیل را در 33 سالگی به جزیره 
آورد. او پیش از این سرمربی همیلتون 
بود و البته در حقیقــت، این تصمیم در 
شرایطی گرفته شــد که او یک ماه بعد 

3۴ ساله شد.
رود گولیت: گولیت در تابســتان ۱996 

جانشین هادل در چلسی شد و البته به عنوان سرمربی-بازیکن مشغول فعالیت بود. پایان او بحث 
برانگیز بود که البته باشگاه چلسی برای جانشینش هم تصمیم قابل توجهی گرفت.

آندره ویاش بواش: چلسی همیشه انتخاب های عجیبی داشت. آنها در شرایطی که به دنبال کشف 
ژوزه مورینیو جدید فوتبال اروپا بودند، به سراغ این مرد 33 ساله رفتند که البته او هم بیشتر از نیم 

فصل دوام نیاورد تا روبرتو دی متئو کار را تا قهرمانی در اروپا ادامه دهد.
جانلوکا ویالی: او دومین نام این فهرست است و در واقع جانشین رود گولیت است. او هم در قامت 

سرمربی-بازیکن به چلسی کمک می کرد و کارهای بسیار بزرگی برای این تیم انجام داد.
کریس کلمن: جوان ترین سرمربی تاریخ لیگ برتر یک مرد 3۲ ساله است که البته به مراتب بیشتر 

از ۴ نفر دیگر کار کرد. کلمن در سال ۲۰۰۴ سرمربی فولام شد و در سال ۲۰۰7 برکنار شد.

پس انداز  ۲۵ میلیونی اتلتیکو مادرید با جدایی 3 ستاره!
اتلتیکو مادرید با جدایی ســه تن از بازیکنانش، مبلغی در حدود ۲5 میلیون یورو پس انداز داشته 

است.
 به گزارش »ورزش سه«، اتلتیکو مادرید در تابســتان پیش رو بودجه محدودی در نقل و انتقالات 

دارند و امیدوار هستند که با فروش و یا فسخ قرارداد چند بازیکن، این مبلغ را افزایش دهند.
در همین راستا، دیه گو سیمئونه، سرمربی تیم هم پس از تمدید قرارداد، دستمزدش را کاهش داد 
و به جای حقوق ۱6 میلیون یورویی، ۱۱.5 میلیون یورو دریافت خواهد کرد. طبق گزارشات »مارکا«، 
در ادامه اقدامات مثبت باشــگاه مادریدی برای کاهش هزینه ها، آنها از جدایی 3 بازیکن، مبلغی 

حدوداً ۲5 میلیون یورویی پس انداز کرده اند.
استفان ساویچ، ماریو هرموســو و ممفیس دیپای همگی در این ماه از اتلتیکو مادرید جدا شدند. 
گفته می شود حتی هرموســو یک بند تمدید در قراردادش داشــته اما دو طرف توافق کردند آن را 

فعال نکنند.
بر اساس گزارش »مارکا«، این ســه بازیکن در صورت ماندن در اتلتیکو در فصل ۲۰۲۴-۲۰۲5 هر 
کدام حدود ۸ میلیون یورو دریافت می کردند و با جدایی آنها، اتلتیکو این مبالغ را پرداخت نخواهد 

کرد.
احتمالًا در هفته های آتی سیمئونه بازیکنانی را برای تقویت تیمش در نظر بگیرد و بازیکنان بیشتری 

این باشگاه را ترک کنند.

خبر روز

کوچ حاجی صفی به اصفهان، تبریز یا تهران؟
کاپیتان سابق تیم ملی ایران با اتمام سوپرلیگ یونان، وضعیت مبهمی برای ادامه حضور در آ.ا.ک 

آتن دارد.
به گزارش »ایرنــا«، در نقل و انتقالات تابســتانی فصل ۲۰۲۱-۲۰۲۲ فوتبال اروپا بود که احســان 
حاجی صفی تصمیم گرفت به ســوپرلیگ یونان برود و پیراهن آ.ا.ک آتن را بپوشــد. او قراردادی 
۲ ســاله با آ.ا.ک بســت تا همراه این تیم برای کســب عنوان قهرمانی در لیگ یونان تلاش کند. 
حاجی صفــی در آ.ا.ک روزهای موفقــی را گذراند و خیلــی زود به ترکیب اصلی رســید و جایگاه 
خود را مستحکم کرد. حتی خرید میلاد 
محمدی هم باعث نشــد تــا موقعیت 
کاپیتان سابق تیم ملی در ترکیب ثابت 
آ.ا.ک آتن به خطــر بیافتد. پایان فصل 
۲۰۲۲-۲۰۲3 لیگ یونان با اتمام قرارداد 
احســان با آ.ا.ک مصادف شــد؛ تیمی 
که قهرمان ســوپرلیگ یونان شده بود و 
ماتیاس آلمیدا- ســرمربی آرژانتینی- 
نیز رضایــت کاملی از عملکــرد مدافع- 
هافبک ایرانی خود داشــت. به همین 
دلیل قرارداد حاجی صفی تمدید شــد، آن هم به مدت یک به علاوه یک سال. یعنی حاجی صفی 
بر اســاس این قرارداد فصل ۲۰۲۴-۲۰۲3 را برای آ.ا.ک به میدان رفت و حالا برای سال بعد باید 
با مسئولان این باشگاه یونانی به توافق برسد.احسان 3۴ ســاله شده و حضور در تیم ملی را نیز از 
دست داده است. او با اینکه هنوز در فوتبال اروپا حضور دارد، یکی از بازیکنان کلیدی آ.ا.ک محسوب 
می شود و این فصل نیز در لیگ اروپا به میدان رفته اما قربانی جوانگرایی در تیم ملی شده است. به 
همین دلیل شرایط قراردادی او با آ.ا.ک آتن نیز شاید تغییر کند. حاجی صفی از فصل ۲۰۲۱-۲۰۲۲ 
تا ۲۰۲۴-۲۰۲3 و در طول 3 سال 95 بار در رقابت های مختلف در ترکیب آ.ا.ک قرار گرفته و 3 گل 
زده و ۸ پاس گل داده است. او برای آ.ا.ک حتی در پست مدافع میانی نیز به میدان رفت و آلمیدا 
حداقل تا میانه های فصل قبل مدام از بازیکن ایرانی تیمش تعریف و تمجید می کرد. حاجی صفی 
که سابقه بازی برای ســپاهان، تراکتور، اف اس وی فرانکفورت، پانیونیوس و المپیاکوس را نیز در 
کارنامه دارد، باید منتظر بماند و شرایط را برای ادامه همکاری با باشگاه یونانی بسنجد. احسان با 
۱۴۲ بازی ملی علاقه مند به ادامه حضور در آ.ا.ک است اما باید دید که آیا مدیران و کادرفنی باشگاه 
یونانی نیز چنین نظری دارند یا نه! اگر شرایط برای ادامه حضور حاجی صفی در یونان میسر نشود، 
آنوقت می توانیم شاهد بازگشت او به لیگ ایران باشیم. باشگاه هایی نظیر سپاهان و پرسپولیس، 

استقلال و تراکتور می توانند گزینه های اصلی او باشند.

جایگزین نوراللهی، چشمی و عزت اللهی پیدا شد
امیر قلعه نویی در دو مسابقه دور برگشت تیم ملی ایران در مرحله مقدماتی جام جهانی ۲۰۲6 مقابل 
ترکمنستان و هنگ کنگ یک تغییر جالب توجه در خط میانی انجام داده و محمد قربانی را در جمع 
نفرات منتخب خود قرار داده که احتمال می رود این بازیکن ۲3 ساله امشب در بین مهره های اصلی 
تیم ملی باشد. ستاره سابق سپاهان پس از اینکه لژیونر شد، بیشتر از قبل مورد توجه قلعه نویی قرار 
گرفت و در برابر هنگ کنگ نیز به طور کامل در زمین حضور داشــت تا مشخص شود توانسته مهره 
قابل اتکایی در میانه میدان برای سرمربی تیم ملی باشد. قربانی در دیدار برگشت مقابل ترکمنستان 
همراه با ســعید عزت اللهی در میانه میدان به میدان رفت، اما در مسابقه با هنگ کنگ تنها هافبک 
دفاعی تیم ملی ایران به حساب می آمد و پیراهن شماره 6 را هم تصاحب کرده بود. در شرایطی که 
احمد نوراللهی به اردوی تیم ملی دعوت نمی شود و روزبه چشمی نیز برای دومین بار متوالی نامش 
را در جمع نفرات حاضر در اردوی ایران نمی بیند، قربانی توانسته جزو مهره های محبوب ژنرال باشد.

مستطیل سبز

 لیبروی ایرانی 
دومین بازیکن برتر دنیاست!

فدراســیون جهانی والیبــال )FIVB( آمار لیگ 
ملت ها تا پایان هفته دوم را منتشــر کرد. در این 
آمار، آرمان صالحی، لیبروی تیــم ملی والیبال 
ایران، با ۴۸ دریافت موفق درخشــش ویژه ای 
داشــته و به عنوان دومین بازیکــن برتر دنیا در 
پست لیبرو معرفی شــده اســت. تنها مارتین 
بوژیلــوف از بلغارســتان بــا ۴9 دریافت موفق 

توانسته از او پیشی بگیرد.
به گزارش »ورزش سه«، این عملکرد چشمگیر 
صالحی در رقابت های لیگ ملت ها نشان دهنده 
توانایی های بالای این بازیکن در دریافت است. 
حضور در این جایگاه برجســته، نه تنها نشان از 
تلاش های بی وقفه صالحی دارد، بلکه نمایانگر 
پتانســیل بالای اوســت. در حالی که تیم ملی 
والیبال ایران روزهای بســیار تلخی را ســپری 
می کند این جایگاه صالحی جــزو معدود نقاط 
روشن این روزهای تاریک والیبال ایران محسوب 
می شــود. صالحی کــه از بازیکنان با اســتعداد 
والیبال ایران محســوب می شود، در هر مسابقه 
با تمرکــز و انگیزه بالا به میــدان می رود و نقش 
حیاتی در حفظ تعادل تیم دارد.با توجه به ادامه 
رقابت هــای لیگ ملت ها، انتظــارات از صالحی 
بیشــتر شــده و هواداران امیدوارند که با تداوم 
این عملکرد درخشــان، تیم ملی ایران بتواند در 
ادامه این رقابت ها عملکرد بهتری داشته باشد.  
در این جدول مارتین بوژیلوف از بلغارســتان با 
۴٩ دریافــت عالی در صدر قــرار دارد. همچنین 
توبیاس برنــد از آلمان بــا ۴6 و تالس هوس از 
برزیل با ۴٢ دریافت در رده های ســوم و چهارم 
هســتند. همچنین کاپیتان ایــران یعنی میلاد 
عبادی پور با ٣٧ دریافت ســالم رتبه هشتم را به 
خود اختصاص داده است. باید منتظر ماند و دید 
که آیا صالحی می توانــد با تداوم این نمایش در 

هفته ســوم از رقیب 
خود در بلغارستان 
عبور کند و بهترین 
لیبروی دنیا لقب 

بگیرد یا خیر.

فوتبال جهان

عکس خبر

  شماره ۷ 
 تیم اسپانیایی برای 

یک استقلالی!
»ریــکاردو ســاپینتو«، ســرمربی 
پیشــین اســتقلال مهمان باشگاه 
رئال سوسیه داد اســپانیا بود. این 
سرمربی پرتغالی که با آپوئل قهرمان 
لیگ قبرس شد، سابقه بازی برای 
سوسیه داد در لالیگا را دارد و در این 
دیدار پیراهن شماره 7 تیم سابقش 

را هدیه گرفت.

رقابت های کشتی فرنگی رنکینگ دار اتحادیه جهانی 
کشــتی جام امره پولیاک و وارگا یانوس در شــهر 
بوداپست مجارستان روز یکشنبه با شناخت نفرات 
برتر به کار خود پایان داد. به گزارش »ایرنا«، سعید 
اســماعیلی و محمدرضا گرایی نمایندگان ایران در 
وزن 67 کیلوگرم در رقابت های رنکینگ دار کشتی 
فرنگی در مجارستان بودند. این دو قهرمان ایران با 
شکست برابر رقیبان در مرحله نیمه نهایی مسابقات 
به مدال برنز قناعت کردند. بنا بر چرخه انتخابی وزن 
6٧ کیلوگرم تیم ملی کشــتی فرنگی در صورتی که 
هر دو کشتی گیر در مجارســتان مدال برنز بگیرند، 
گرایی به یک پیروزی و اسماعیلی به دو پیروزی در 
رقابت رو در رو نیاز دارند. بر همین اساس در پایان 
مسابقات و برای مشخص شدن ملی پوش وزن 67 

کیلوگرم تیم کشــتی فرنگی در بازی های المپیک 
۲۰۲۴ پاریس بین سعید اســماعیلی و محمدرضا 

گرایی در شهر بوداپست مجارستان برگزار شد. 
این مسابقات بر اســاس چرخه انتخابی تیم ملی 
برگزار شد و سعید اســماعیلی در مبارزه نخست با 
نتیجه 6 بر صفر مقابل محمدرضــا گرایی به برتری 
دســت یافت. در مبارزه دوم نیز سعید اسماعیلی 
با نتیجه 6 بر ۴ مقابل محمدرضــا گرایی به برتری 
دست یافت تا ملی پوش وزن 67 تیم کشتی فرنگی 
ایران در المپیک پاریس شــود. سعید اسماعیلی 
با قهرمانی کشــور و قهرمانی در قــاره کهن خود را 
به عنــوان پدیده کشــتی فرنگی معرفــی کرد و تا 
ثانیه های واپسین از لوئیز اورتا سانچز قهرمان جهان 
از کوبا پیش بود اما روی یک غفلت مغلوب دارنده 

نشان طلای جهان شد. محمدعلی گرایی، کاپیتان 
تیم کشتی فرنگی با شکست برابر سانان سلیمان اف 
عملًا از دور مســابقات حــذف و المپیک پاریس را 
از دســت داد. با شکســت گرایی و مختاری، امین 
کاویانی نژاد به عنوان نماینده کشتی فرنگی ایران در 

وزن 77 کیلوگرم انتخاب شد.

پایان تلخ برادران گرایی در مجارستان 
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نقدی بر حواشی داوری در فوتبال ایران؛ 

VARVAR پایان بندی پرچالش لیگ برتر در نبود پایان بندی پرچالش لیگ برتر در نبود

 عدم تلاش فدراســیون فوتبال بــرای برگزاری دو دیدار حســاس 
مدعیان قهرمانی در هفته پایانی لیگ با کمک داور ویدیویی، سبب 
شــد ســوت های بحث برانگیز داوری نقش پررنگــی در اختتامیه 
فصل داشته باشــد.به گزارش »ایرنا«، بیست و سومین دوره لیگ 
برتر فوتبال در حالی به پایان رســید که مانند تمام ۲9 هفته قبل، باز 
هم مشــکلات و ســوت های بحث برانگیز داوری یکی از حواشی و 
چالش های هفته پایانی نیز بود، چالش هایی که هر دوره که می گذرد 
بیشتر می شود و تبدیل به پاشنه آشیل فوتبال باشگاهی ایران شده 

است.
با وجود استفاده کشــورهای زیادی از جهان از تکنولوژی کمک داور 
ویدیویی اما در لیگ ایران با وجود گذشت 6 سال از ورود رسمی این 
 VAR سیستم به فوتبال دنیا، همچنان خبری از برگزاری مسابقات با
نیســت. البته فصل گذشــته با توجه به اجبار کنفدراسیون فوتبال 
آسیا برای استفاده از VAR در بازی های لیگ قهرمانان و همچنین 
مسابقات تیم ملی فوتبال، تکاپوی فدراسیون فوتبال برای ورود این 
سیستم به ایران بیشتر شد و لیگ ایران دچار یک توفیق اجباری شد 
تا پروسه راه اندازی کمک داور ویدیویی در فوتبال ایران سرعت بگیرد.

اگر در این زمینه اراده جدی وجود داشت و یک سیستم کارآمد و به 
روز در فدراســیون فوتبال حاکم بود، تلاش های جدی تری که سال 
گذشــته برای ورود VAR به ایران صورت گرفت، می توانست چند 
سال قبل تر و همزمان با تلاش کشورهای مختلف دنیا انجام شود و 
پروسه استفاده از این سیســتم در ایران طولانی نشود. به خصوص 
که مشکلاتی که دیروز درباره تحریم و عدم همکاری شرکت ها وجود 
داشــت، امروز هم وجود دارد و تأخیر در اســتفاده از این سیستم را 

در اهمال مدیران فدراســیون فوتبال باید جســت کــه این موضوع 
اولویت دار برای باشگاه ها، برایشان در اولویت نبوده است.

با وجود این، در چنین شرایطی بود که ۲3 آذر سال گذشته و در جریان 
دربی ۱۰۲، برای اولین بار در فوتبال باشگاهی ایران پس از پنج سال 
از استفاده رسمی از این سیستم در جهان، از VAR استفاده شد. این 
اتفاق در بازی برگشت دو تیم که ۲3 اسفند برگزار شد هم تکرار شد؛ 
با این حال، با این توجیه که این دو مسابقه نسبت به سایر مسابقات 
حساسیت بالاتری دارد، استفاده از VAR، در فصل به پایان رسیده، 
تنها محدود به این ۲ مســابقه بود و پرونده آن فعلًا به صورت موقت 

بسته شد.
البته فدراسیون فوتبال با سرعت دادن به برگزاری دوره های آموزشی 
کمــک داور ویدئویــی بــرای داوران و کمک داوران جهــت گرفتن 
لایســنس قضاوت با VAR و خرید چند دســتگاه، وعده داده که با 
شروع فصل جدید، مســابقات بیشتری با اســتفاده از کمک داور 
ویدیویی برگزار شود تا چالش های سوت های پرحاشیه داوران که در 

فصل های اخیر به اوج رسیده است، کمتر شود.
البته تجربه اســتفاده از VAR در فوتبال جهان و همچنین دو دربی 
فصل گذشته، نشــان داد که همچنان ممکن است که هواداران قانع 
نشوند و باز هم حرف و حدیث وجود داشــته باشد؛ با این حال، اگر 
چه استفاده از این سیستم، اشــتباهات را به صفر نمی رساند اما به 
عدالت بیشتر در فوتبال باشگاهی ایران کمک زیادی خواهد کرد، به 
خصوص که اشتباهات داوری در فصل های اخیر گویای این بود که 
با یک سوت اشتباه، ممکن اســت جای قهرمان یا تیم های سقوط 

کرده تغییر کند.

در چنین شرایطی در حالی فصل بیست وسوم تمام شد که قهرمان 
آن با یک گل مشکوک که حرف وحدیث های زیادی درباره آن وجود 
داشــت، تعیین شد. نقش مســئولان فدراســیون فوتبال در پایان 
پرحاشیه و پر ابهام لیگ برتر، را باید پررنگ تر از بقیه عوامل از جمله 

داور و کمک داور مسابقه پرسپولیس و مس رفسنجان دید.
با توجه بــه فاصله یک امتیازی پرســپولیس و اســتقلال در صدر 
جدول که تا هفته آخر حفظ شــد، عملًا دو بازی هفته پایانی دو تیم 
به مراتب حساسیت بیشتری نســبت به دربی تهران داشت.در این 
شرایط فدراسیون فوتبال با توجه به اینکه حساسیت ها با اشتباهات 
تأثیرگذار قبلی داوران، به بالاترین حد ممکن رسیده بود، می توانست 
مانند دربی برای دو مســابقه پایانی دو مدعــی اصلی قهرمانی هم 
امکان اســتفاده از کمک داور ویدیویی را فراهم کنــد. مهدی تاج و 
همکارانش در کمیته داوران، همان طور که برای دربی تهران، فیفا را 
قانع و مجوز اســتفاده از VAR را دریافت کردند، می توانستند برای 
برگزاری دیدارهای حســاس دو تیم مدعی اصلی قهرمانی در هفته 

آخر هم فیفا را قانع کنند.
با این حال، بی تفاوتی فدراسیون فوتبال و عدم تلاش برای استفاده از 
VAR در هفته پایانی لیگ مانند دو مسابقه رفت و برگشت استقلال 
و پرسپولیس، سبب شد تا لیگ ایران با یک پایان بندی پرحاشیه و 
پر از حرف وحدیث بر سر تک گل پیروزی تیم فوتبال پرسپولیس که 
حکم قهرمانی این تیم را امضا کرد، روبه رو شود، چالش هایی که اگر 
کمی تدبیرو احساس مسئولیت نسبت به برگزاری یک لیگ سالم 
و فوتبال پاک وجود داشــت، می توانســت به وجود نیاید و علامت 

سئوال های زیادی در ذهن هواداران فوتبال شکل نگیرد!



 برخورد قانونی با متخلفان نخاله های ساختمانی در 
منطقه ۷ اصفهان

مدیر منطقه ۷ شهرداری اصفهان گفت: برای رفاه حال شــهروندان و زیبایی شهر، برخورد قانونی 
با متخلفانی که اقدام به تخلیه نخاله های ســاختمانی در ســطح معابر عمومی می کنند و موجب 

مزاحمت برای شهروندان منطقه می شوند، در دستور کار واحد حقوقی امور شهر این منطقه است.
مهدی سلطان آقایی در گفت وگو با »ایمنا« اظهار کرد خدمت رسانی به شهروندان منطقه ۷ اصفهان 
به صورت مستمر، بدون تعطیلی در ۲۴ ساعت شــبانه روز، در واحد امور شهر اداره محیط زیست و 
خدمات شهری منطقه انجام می شود. وی افزود: از جمله این اقدامات که روزانه در سطح منطقه 
به صورت مستمر در حال انجام است، می توان به پروژه حمل زباله در سطح منطقه به میزان روزانه 
بالغ بر ۸۵ تا ۹۰ تن اشاره کرد که توسط ماشین های پرس و حمل زباله به صورت شبانه و خودروهای 

روباز به صورت روزانه جمع آوری می شود.
مدیر منطقه ۷ شهرداری اصفهان تصریح کرد: روزانه بالغ بر ۳۰ تا ۳۵ تن نخاله های بلاصاحب در 
سطح منطقه جمع آوری می شود. سلطان آقایی با بیان اینکه تسطیح و پاک سازی زمین های بایر 
روزانه بالغ بر ۱۲۰۰ متر مربع انجام می شود، گفت: امحای شعارنویسی، رنگ آمیزی و پاک سازی 
تابلوهای ســطح منطقه، رنگ آمیزی و اجرای دیوارنگاره روی دیوارهایی که ظاهر نازیبایی دارد و 

رنگ آمیزی جداول و نرده ها نیز از دیگر اقداماتی است که روزانه در واحد امور شهر انجام می شود.
وی با بیان اینکه نصب پرچم های مناســبتی شــامل ۱۰۰۰ تــا ۴۰۰۰ پرچم ریســه ای، ۱۴۰ پرچم 
سامورایی و ۲۰۰ پرچم آویز، همچنین نصب ریســه های توری ها و المان ها، روزانه در سطح منطقه 
صورت می گیرد، گفت: از دیگر اقداماتی که برای فرهنگ سازی زمان بندی جمع آوری زباله و محل 
قرار دادن آن انجام می شود، حضور کارشناسان پسماند و کارشــناس آموزش به صورت روزانه ۲۰ 
نفر-ساعت اســت که اقدام به آموزش شــهروندان و صدور اخطاریه برای متخلفانی می کنند که 
بیش از دو بار تخلف کرده اند. مدیر منطقه ۷ شــهرداری اصفهان خاطرنشــان کرد: برای رفاه حال 
شهروندان و زیبایی شهر، برخورد قانونی با متخلفانی که اقدام به تخلیه نخاله ساختمانی در سطح 
معابر عمومی می کنند و موجب مزاحمت برای شــهروندان منطقه می شــوند، در دستور کار واحد 
 حقوقی امور شهر این منطقه است و روزانه چندین اخطاریه و پرونده قضایی در این راستا تشکیل 

می شود.

رئیس کمیسیون حمل ونقل شورای شهر اصفهان:

عملیات احداث خط ۳ مترو در شرق اصفهان آغاز می شود
رئیس کمیسیون هوشمندسازی و حمل ونقل شورای اسلامی شهر اصفهان گفت: ایجاد خط مترو 
در شرق این کلان شهر از اولویت های شهرداری است و شورای ششم حتماً آغاز اجرای این پروژه در 

این مسیر را در دستور کار خواهد داشت.
ابوالفضل قربانی در گفت وگو با »ایمنا« با اشاره به لزوم احداث خط مترو در شرق اصفهان اظهار کرد: 
ایجاد خط مترو در شرق این کلان شهر از اولویت های شهرداری است. وی با بیان اینکه در حال حاضر 
در سمت غرب و شرق اصفهان مشکلاتی در تردد وجود دارد و تراکم جمعیت در شرق این کلان شهر 
بسیار زیاد شده است، افزود: تقاضای سفر در این مسیر به ویژه پس از الحاق خوراسگان به مناطق 

پانزده گانه شهرداری این کلان شهر بسیار زیاد است.
رئیس کمیســیون هوشمندسازی و حمل ونقل شورای اسلامی شــهر اصفهان تصریح کرد: وجود 
آرامستان باغ رضوان منجر به تردد سالانه ۸ میلیون نفر در شــرق اصفهان می شود، از سوی دیگر 
میدان مرکزی میوه و تره بار، دانشگاه آزاد و شرکت نمایشگاه ها نیز از جمله مراکزی است که موجب 
افزایش تردد در این مسیر شده است. قربانی با اشــاره به اینکه شهرداری اصفهان در دوره ششم 
در نظر دارد، کلنگ خط سوم مترو را در شرق این کلان شهر بر زمین زند، گفت: این پروژه در مراحل 
ابتدایی اســت، اما در این دوره حتماً آغاز اجرای این پروژه در این مســیر را در دستور کار خواهیم 

داشت.

از متن تا حاشیه توقف طرح زیرگذر شهید چمران

وقتی اول تصمیم می گیریم، بعد فکر می کنیم!
بزرگراه شهید چمران از ســال های گذشته دارای مشــکلاتی از جمله 
ایمنی بوده کــه موجب تصادفات منجر به فوت می شــود؛ قطع ارتباط 
خیابان های شمال و جنوب بزرگراه از دیگر مشکلات این محدوده است 

که منجر شده دسترسی ها زمان بر و ترافیک افزایش پیدا کند.
به گزارش »ایمنا«، پیش از آنکه رینگ سوم ترافیکی شهر اصفهان اجرا 
شــود، موضوع اتصال اتوبان چمران به رینگ مطرح شده است، البته 
از ســال ۱۳۸۳ اجرای این پروژه و تعریض کندروها برای دسترســی 
کاربری های مختلف که در محــدوده وجود دارد، مطرح بود که به مرور 
انجام شد. ســال ۹۱ به دلیل گزینه های مختلفی که برای اجرا مطرح 
بوده است، مهندس مشاور انتخاب شد و بیش از ۲۰ گزینه مختلف از 
جمله پل و زیرگذر بررســی و در علم ترافیک شبیه سازی شد، از سوی 
دیگر معیارهای دیگر همچون هزینه جابه جایی درختان بررســی شد 
که سرانجام ســال ۱۳۹۴ از میان ۲۰ گزینه به گزینه برتر رسید. در دوره 
ششم مدیریت شــهری اصفهان دوباره این پروژه بررسی و گزینه های 
دیگری نیز مطرح و مشاور گرفته شد، همچنین پیش بینی ها با اعداد و 
ارقام جدید و با رویکرد جدید انجام شد؛ در این راستا مطالعاتی انجام 
و بر اساس آن تأکید شد اگر تا ۵ سال آینده تغییری در این محور انجام 
نشــود، ترافیک در این محدوده دچار پس زدگی و شــاخص ها قرمز 
می شود. رویکرد مهندسی ارزش در هشت معیار مورد بررسی قرار گرفت 
که از جمله آن معیارها ایمنی، حفظ درختان و محیط زیست، آلودگی 
هوا، اثرات مردمی، روش و زمان اجرا و دید و منظر است که چهار گزینه 
آن در پروسه علمی و سریع انجام شد، نظرات تمام ذی نفعان نیز احصا 
شد، در نهایت مدیران حمل ونقلی به گزینه اجرای دو جفت دوربرگردان 
و یک زیرگذر رسیدند.پروژه زیرگذر شــهید چمران پس از ۲۰ سال که 
تصمیم گیری آن در مدیریت شهر انجام نشده بود، شهریور سال گذشته 
در یکصدویکمین جلسه علنی شورای اسلامی شهر اصفهان به تصویب 
رسید، اما به دلایل مختلفی از جمله وجود حدود ۲۰۰۰ اصله درخت در این 

محدوده با مخالفت مقامات بالادستی و مشاوران مواجه شد.

مدیران در فاز اجرا یا اجرا نشدن گرفتار می شوند
علی نــادران، کارشــناس حمل ونقل بــه »ایمنا« می گویــد: در تمام 
پروژه های اجرایی یــک نقطه ضعف کلیدی داریم که هر شــخصی با 
اندکی کار مطالعاتی متوجه آن می شود؛ کاری که چند سال است انجام 
می شود، ابتدا تصمیمی گرفته می شود و سپس اعلام می شود که منشأ 
این تصمیم ممکن است یک گفت وگوی دو نفره یا بر اساس تصمیمات 
سایر شهرها و کشورها باشد و بدون اینکه متوجه شویم دلیل و نتیجه آن 
تصمیم چیست، به عنوان مدیران شهری از آن الگوبرداری می کنیم. وی 
می افزاید: در برهه ای از زمان تصمیم گرفته شده است که بزرگراه ساخته 

شود، به همه اعلام می شــود که می خواهیم به سرعت وارد فاز اجرایی 
شویم، کمترین هزینه و ارزش را به شخصی تعلق می دهیم که مطالعات 
پروژه را انجام می دهد، هنگامی که پول و ارزش کمی برای مطالعه در 
نظر بگیریم، نظر مطالعه کننده در پروژه در نظر گرفته نمی شــود یا کار 
مختصری را تحویل می دهد و یا مطالعه در اجرا در نظر گرفته نمی شود.

کارشناس حمل  ونقل با بیان اینکه برای احداث یک تقاطع غیرهمسطح 
میلیاردها تومان برای مطالعات ساختمانی و سازه ای هزینه می شود، 
اما امکان سنجی پیش از پروژه، هزینه زیادی ندارد، تصریح می کند: در 
مطالعات ارزش ساخت یک تقاطع یا تعریض بزرگراه نسبت به هزینه 
قطع درخت باید مشــخص و ســپس جایگزینی برای قطع درخت در 
نظر گرفته شود، همچنین ارزش گذاری باید فرایند داشته باشد و دید 
که آیا حفظ جان انسان ها ارزش بیشــتری دارد یا قطع درختان؟ وی 
تأکید می کند: اگر مطالعه جامع و کاملی انجام شود، جزئیات و اعداد 
استخراج می شود، معمولًا برای مطالعه هزینه کمی می کنیم و پس از آن 
چند برابر در اجرا هزینه می کنیم که موجب افزایش مدت اجرا می شود. 
اگر به مطالعه، دقیــق و بدون عجله ارزش بدهیــم، تصمیمات خوبی 
خواهیم گرفت. نادران با تأکید بر اینکه این معضل تنها مختص شــهر 
اصفهان نیســت، می گوید: اصفهان یکی از شهرهای قدیمی و صاحب 
مطالعه و دارای دو دانشگاه مرتبط با رشته حمل ونقل و عمران است، این 
خطا در تمام شهرها اتفاق می افتد و اجتناب ناپذیر است، چرا که مدیران 
ارزش به مطالعه نمی دهند و در فاز اجرا یا اجرا نشدن گرفتار می شوند.

ارتباط شمال به جنوب و ایمن سازی اتوبان چمران چالش اصلی 
است

رئیس شــورای اســلامی شــهر اصفهان در گفت وگو با »ایمنا« اظهار 
می کند: حدود ۲۰ سال در دوره های مختلف به وضعیت بزرگراه شهید 
چمران پرداخته شــده اســت، چراکه یکی از اصلی ترین مشــکلات 
این بزرگراه ایمنی تردد در آن اســت. محمد نورصالحی می افزاید: به 
دلیل اینکه بزرگراه شــهید چمران به صورت هم سطح است و ورودی و 
خروجی های زیادی میان کندروها و تندروهای آن وجود دارد و دو طرف 
آن محلاتی قرار دارد که توسط بزرگراه قطع شده است، همچنین تردد 
عابران پیاده، عبور موتورسیکلت و ورود و خروج های متعدد میان کندرو 
و تندرو، تصادفات منجر به جرح و مرگ به وجود می آید که بزرگ ترین 
چالش است. وی می گوید: چند خیابان در شمال و جنوب این بزرگراه 
قرار دارد که ارتباط آن ها به صورت مســتقیم وصل نیست و افرادی که 
بخواهند در خیابان آل محمد یا سایر خیابان ها ادامه مسیر دهند، باید 
وارد این بزرگراه شوند، مسافتی را طی کنند، سپس دور بزنند و مسیر 
را ادامه دهند.نورصالحی با اشــاره به راه حل های مطرح شده برای رفع 

این چالش ها تصریح می کند: یکی از راه حل ها این است که بزرگراه وارد 
کد منفی شود، از تراز منفی استفاده شود و همچون بزرگراه های شهید 
خرازی و بزرگراه شهید ردانی پور یا خیابان امام خمینی )ره( به صورت 
پل عبور کند که مزایا و معایبی دارد، اما موضوعی که سال گذشته مطرح 
شد راه حل بینابینی بوده است. وی ادامه می دهد: برای این پروژه از قبل 
مشاور در نظر گرفته شده بود و بیش از ۲۰ راه حل مطرح شد؛ موردی که 
از گذشته مورد توجه بود، این است که بخش عمده ای باید به زیر انتقال 
پیدا کند که به صورت جدی مطرح شــد و در بودجه نیز برای آن اعتبار 
پیش بینی شــد، اما تعداد زیادی درخت باید قطع می شد.وی با بیان 
اینکه در حال حاضر طرح احداث زیرگذر شــهید چمران از اولویت کنار 
گذاشته شده است، در حالی که همچنان نیاز به ایمن سازی و راه حلی 
برای ارتباطات شمالی جنوبی دارد، تأکید می کند: اولویت فوری تا زمانی 
که مطالعات تکمیلی انجام شود، کنار گذاشته شده است تا جمع بندی 

نهایی انجام شود، البته هم اکنون ایمن سازی در دستور کار قرار دارد.

تخصیص ۶۰ میلیارد تومان برای ایمن سازی بزرگراه شهید چمران
مدیرکل امور اجرایی معاونت حمل ونقل و ترافیک شهرداری اصفهان 
در گفت وگو با »ایمنا« با بیان اینکه حدود ۶۰ میلیارد تومان بودجه برای 
ایمن سازی بزرگراه شــهید چمران تخصیص داده شده است، افزود: 
این بودجه برای ایمن ســازی رفیوژ میانی و کناری این بزرگراه در نظر 
گرفته شده است. حمید آقایی با اشــاره به احداث پل های عابر پیاده 
غیرهمسطح تصریح می کند: برای تردد عرضی عابر پیاده تعدادی پل 
مکانیزه به پل های عابر پیاده اضافه می شود؛ در طول مسیر ۳ کیلومتری 
بزرگراه چمران پنــج پل عابر پیاده قــرار دارد که یک پــل دیگر اضافه 
می شــود. وی افزود: اولویت ایمن ســازی رفیوژ میانی و کناری است 
تا بتوانیم مســیر عبور خودروها را ایمن کنیم، سپس ایمن سازی تردد 
عرضی عابر پیاده به صورت غیرهمسطح است که در دستور کار قرار دارد 

و تلاش می کنیم سال جاری هر دو مورد انجام شود.

مدیرکل پیشگیری و رفع تخلفات شهری شهرداری 
اصفهان گفت: دوره آموزشــی آشــنایی با ضوابط و 
موارد ایمنی، گودبرداری و حفاری ویژه مأموران این 

اداره کل برگزار شد.
مصطفــی مرادیان نــژاد در گفت وگــو بــا »ایمنا« 
اظهار کرد: بــا توجه به رویکــرد آموزش محور اداره 

کل پیشگیری و رفع تخلفات شــهری درباره روند 
رو به رشــد و به روز بودن ســطح اطلاعات مأموران 
پیشــگیری و رفــع تخلفــات شــهری، برگزاری 
کلاس های آموزشــی با موضوع ضوابــط و موارد 
ایمنی، گودبرداری و حفاری در دستور کار قرار گرفت 
تا هنگام مراجعه بــه پروژه های در حال ســاخت 
و حفاری هــا، مالکان ســاختمان ها، ضمن تبادل 
اطلاعات دقیق و بــه روز از آگاهی و اطلاعات بالایی 

برخوردار باشند.
وی افزود: با این اقدام ضمن اســتفاده از اطلاعات 
ارائه شــده در زمینه کاری و توجیه کــردن مالکان 
ســاختمان های در حــال ســاخت، در راســتای 

پیشگیری از تخلفات و جلوگیری از بروز حوادث نیز 
بهتر اقدام می شود.

مدیرکل پیشگیری و رفع تخلفات شهری شهرداری 
اصفهــان تصریح کــرد: برخــی مالــکان هنگام 
گودبرداری و تخریب ساختمان های قدیمی نکات 
ایمنی و اصول فنی تخریــب و گودبرداری را رعایت 
نمی کنند که موجــب بروز مخاطرات و خســارات 
جبران ناپذیری می شــود. مرادیان نژاد خاطرنشان 
کرد: آموزش کارکنان گامی مهم و ضروری است که 
انتقال اطلاعات به مالکان، سازندگان و توجیه کردن 
شهروندان توسط مأموران پیشگیری و رفع تخلفات 

شهری برداشته می شود.

برگزاری دوره آموزشی ویژه مأموران رفع تخلفات شهری 
شهرداری اصفهان

مدیرعامل سازمان سرمایه گذاری شهرداری اصفهان:

پارکینگ طبقاتی غدیر آماده بهره برداری است
مدیرعامل سازمان سرمایه گذاری و مشارکت های مردمی شهرداری اصفهان از بهره برداری پروژه 
مشارکتی مجموعه تجاری، اداری و پارکینگ عمومی غدیر واقع در مجموعه اداری امیرکبیر اصفهان 

خبر داد.
مسعود حیدری در گفت وگو با »ایمنا« با اشاره به بهره برداری از پروژه مشارکتی پارکینگ طبقاتی 
غدیر اظهار کرد: موانع اجرایی و عملیاتی پروژه مشارکتی مجموعه اداری، تجاری و پارکینگ طبقاتی 
غدیر )امیر کبیر( رفع شــده است و به زودی این پروژه برای استفاده شــهروندان قابل استفاده و 
بهره برداری خواهد بود. وی افزود: این پروژه در زمینی به مساحت ۱۹۹۶ متر مربع و با زیربنای کل 
۱۴ هزار و ۵۰۰ متر مربع با مشــارکت بخش خصوصی احداث شده و دارای چهار طبقه پارکینگ در 
زیرزمین )از طبقه منفی یک تا منفی چهار( با ظرفیت ۲۶۰ پارک خودرو به صورت هم زمان و حدود 

۱۰۰۰ خودرو به صورت گردشی در یک شیفت کاری روزانه است.
مدیرعامل ســازمان سرمایه گذاری و مشــارکت های مردمی شــهرداری اصفهان تصریح کرد: در 
طبقه همکف ایــن مجموعه ۹ واحد تجــاری در مجموع حــدود ۱۴۰۰ متر مربع مفیــد و ۷۰۰ متر 
مربع نیم طبقه وجود دارد و طبقات اول و دوم با کاربری اداری بــه مجموع حدود ۴۴۰۰ متر مربع 
اســت. حیدری با اشــاره به فواید بهره برداری از این مجموعه خاطرنشــان کرد: با توجه به مقصد 
ســفر بودن مجموعه اداری به واســطه تجمع ادارات مختلف در آن برای بســیاری از همشهریان 
و هم وطنان در ســاعات اداری )۷:۰۰ تا ۱۴:۰۰( و کمبــود فضای پارک خــودرو، احداث پارکینگ 
عمومی طبقاتی کــه ظرفیت کافی برای پاســخگویی به این حجم از مراجعان را داشــته باشــد، 
بســیار احســاس می شــد، از طرفی نبود دفاتر خدمات دولتی از جمله دفاتر پیشــخوان دولت، 
پلیس +۱۰، خدمــات قضایی و دفاتر فنی تایــپ، زیراکس، تکثیر و کافی نت، شــهرداری را بر آن 
داشــت تا با تملک زمین در مجموعــه اداری به این خواســته ارباب رجوع ها و درخواســت های 
متعدد ادارات واقــع در مجموعه اداری، جامه عمل بپوشــاند. وی با بیان اینکه پیشــرفت پروژه 
در حال حاضر بالغ بر ۸۵ درصد اســت، گفت: ۸ اکیپ نصاب ســرامیک، رنگ کار ســقف و بدنه 
و ســتون های پارکینگ ها، کناف کار، تأسیســات برق و مکانیک به صورت هم زمــان برای تکمیل 
عملیات ابنیه مشــغول فعالیت هســتند. مدیرعامل ســازمان ســرمایه گذاری و مشارکت های 
مردمی شــهرداری اصفهان با بیان اینکه پیش بینی ســرمایه گذار برای زمــان بهره برداری پروژه 
حدود دو ماه آینده اســت، خاطرنشــان کرد: طــرح نمای پروژه مشــارکتی مجموعــه تجاری، 
 اداری و پارکینــگ عمومی غدیــر، نمای برگزیده ســال ۱۴۰۲ در کمیته ســیما و منظر شــهری 

شناخته شد.

مدیرعامل سازمان عمران شهرداری اصفهان خبرداد

تکمیل عملیات ساماندهی خیابان بسیج
مدیرعامل سازمان عمران شهرداری اصفهان از پایان عملیات ســاماندهی خیابان بسیج خبر داد 
و گفت: قرارداد این پروژه شــامل راه ارتباطی خیابان جی به رینگ چهارم حفاظتی شهر اصفهان و 

ساماندهی خیابان برای عبور و مرور اهالی محل در محدوده منطقه ۱۵ شهرداری اصفهان است.
امیرعباس رحمتی در گفت وگو با »ایمنا« با اشاره به عملیات ساماندهی خیابان بسیج اظهار کرد: 
قرارداد این پروژه شامل اجرای چهار لایه زیرسازی )تحکیم بســتر، لایه اول زیراساس، لایه دوم 
زیراساس، لایه اساس( و یک لایه آسفالت بود که اواسط خرداد عملیات اجرایی تکمیل شد. وی با 
اشاره به مشخصات کلی پروژه ساماندهی خیابان بسیج افزود: قرارداد این پروژه شامل راه ارتباطی 
خیابان جی به رینگ چهارم حفاظتی شهر اصفهان و ساماندهی خیابان برای عبور و مرور اهالی محل 

در محدوده منطقه ۱۵ شهرداری اصفهان بسته شده است.
مدیرعامل ســازمان عمران شــهرداری اصفهان تصریح کرد: از دیگر موارد عملیاتی در این خیابان 
می توان به اجرای جدول و کانیو به همراه حفر چاه های دفع آب های سطحی و فیبر نوری اشاره کرد.

با مسئولان

خبر روزاخبار

 تنظیم آیین نامه مالی و 
معاملاتی سازمان های 

شهرداری اصفهان
مدیر هماهنگی امور مناطق و ســازمان های 
شــهرداری اصفهان از تنظیم آیین نامه مالی 
و معاملاتــی مشــترک برای ۱۵ ســازمان 
شــهرداری خبر داد.ســیداحمد مرتضوی 
در گفت وگو بــا »ایمنا« اظهار کــرد: یکی از 
مسائلی که روند کار سازمان های شهرداری 
را با مشــکل مواجه می کرد، نبود آیین نامه 
مالــی معاملاتی در ســازمان ها بــود، زیرا 
سازمان های شهرداری به جز یک یا دو مورد، 
بدون آئین نامه مالــی و معاملاتی به صورت 
مســتقیم بودند. وی افزود: این سازمان  ها 
طبق اساســنامه آیین نامه مالی و معاملاتی 
شــهرداری تهران که تدوین آن به حدود ۵۰ 
ســال پیش برمی گردد، فعالیت می کردند 
که با شرایط قدیم شــهرداری تهران تنظیم 
شــده بود و با وجود تغییر شرایط سازمان ها 
در اجرا، با مشــکل مواجه می شــدند، زیرا 
نحوه اطلاع رسانی ها در سال های اخیر بسیار 
متفاوت بود که باید در آیین نامه جدید در نظر 
گرفته می شد، همچنین نحوه انجام معاملات 
تغییر کرده و سامانه هایی اضافه شده است 
که می توان از آن اســتفاده کرد. وی تصریح 
کرد: از ایــن رو آیین نامه مالــی و معاملاتی 
سازمان ها به عنوان یک آیین نامه مشترک، 
با هم فکری همکاران ســازمان ها، برگزاری 
جلســات متعدد و بهره گیری از کارشناسان 
درون و برون شــهرداری، برای ۱۵ سازمان 
شهرداری تهیه شــد. مرتضوی خاطرنشان 
کرد: این آیین نامه طبق روال قانونی در هیئت 
مدیره و شورای ســازمان ها مصوب و تقدیم 
شورای اسلامی شهر شد و به تصویب رسید و 
برای تأیید نهایی به وزارت کشور ارسال شده 
است. وی افزود: امیدواریم این مرحله نیز 
زودتر انجام و برای اجرا ابلاغ شــود تا روند 
کاری سازمان ها در مباحث مالی و معاملاتی 
بهبود پیدا کند و فعالیت پیمانکاران با شرایط 
بهتر انجام و شفافیت بیشــتری در مسائل 

مالی سازمان ها ایجاد شود.

مدیر منطقه یک شهرداری اصفهان گفت: با تحقق ۱۰۲ درصد از بودجه مصوب سال گذشته، شهرداری این منطقه در جایگاه دوم تحقق درآمد قرار گرفت.
علی رضی زاده در گفت وگو با »ایمنا« اظهار کرد: بودجه شهرداری اصفهان در ســال ۱۴۰۲ بالغ بر ۲۰ هزار میلیارد تومان بود که سهم منطقه یک از این بودجه 
مصوب ۴۲۲ میلیارد و ۵۰۰ میلیون تومان است و شهرداری منطقه موفق شده ۱۵۷ درصد از از این بودجه را که معادل ۶۶۴ میلیارد و ۸۰۰ میلیون تومان است 
محقق کند و رشد چشمگیری نسبت به تحقق سال ۱۴۰۱ داشته باشد. وی افزود: کل مبلغ محقق شده شامل درآمد نقد و غیرنقد است که در بخش نقدی با 

وصول ۴۳۲ میلیارد و ۸۰۰ میلیون تومان، معادل ۱۰۲ درصد از بودجه مصوب تحقق یافته است.
مدیر منطقه یک شهرداری اصفهان با بیان اینکه این منطقه موفق به کسب رتبه دوم در بین مناطق پانزده گانه در کسب درآمد سال ۱۴۰۲ بوده است )کسب 
رتبه دوم در کل، همچنین رتبه دوم در تحقق درآمد نقدی( گفت: سال جاری نیز ۶۴۳ میلیارد تومان بودجه مصوب برای منطقه در نظر گرفته شده است که 

امیدواریم با تحقق حداکثری آن در توسعه و آبادانی پایدار شهر سهیم باشیم.

 منطقه یک شهرداری اصفهان در جایگاه دوم تحقق درآمد سال ۱۴۰۲ 

 اجابت درخواست 
مادر شهید 

خنفری نژاد در 
منطقه ۱۰ 

مدیــر منطقــه ۱۰ شــهرداری 
اصفهان درخواست مادر شهید 
عباس خنفری نژاد برای تغییر 
نــام کوچه بــه  نــام فرزندش 
را اجابــت کرد. شــهید خنفری 
نژاد ســال ۶۱ در ۱۴ سالگی در 
عملیــات رمضان به شــهادت 

رسید.
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مدیرعامل شرکت توزیع برق اســتان اصفهان گفت: 
شــرکت توزیع برق اســتان اصفهان دارای رتبه اول 
نیروگاه های خورشــیدی خانگــی و نیــروگاه برق 

تجدیدپذیر در کشور است.
محمد مرادی در جمــع خبرنگاران اظهــار کرد: از 12 
خرداد ماه ســال جاری دوره مدیریت مصرف بار در 
سراسر کشور و اســتان اصفهان آغاز شد. وی عنوان 
کرد: با توافق وزارت نیرو با وزارت صمت ســهمیه ای 
برای تأمین برق صنایع کشور در نظر گرفته شده است.

مدیرعامل شــرکت توزیع برق استان اصفهان افزود: 
80 ناحیه صنعتی در استان اصفهان وجود دارد که این 
نواحی و صنایع استان باید روز تعطیل را به جای جمعه 
در طول هفته تقسیم کنند. همچنین بخش صنایع در 
سطح های دو مگاوات و زیر دو مگاوات قرار می گیرند 
که در بخش هشــدار موظف به کاهش 35 درصدی 
برق هستند و در سطح اضطرار موظف به کاهش 55 

درصدی برق هستند.
مرادی اضافــه کرد: اگر مصرف بــرق صنایع یک روز 
در هفته زیر ۹0 درصد باشــد در چارت پــاداش قرار 
می گیرند و خاموشــی ندارند همچنین باید سالیانه 
5 درصــد از مصرف برق خود را از انرژی خورشــیدی 

تأمین کنند.
وی بیان کرد: در بخش کشــاورزی 26 هزار مشترک 
در استان اصفهان داریم که اگر مدیریت بار از ساعت 
13 تا 18 را رعایت کنند هزینه کل برق مشترک رایگان 

محاسبه می شود.
مدیرعامل شرکت توزیع برق اســتان اصفهان گفت: 
بخش اداری در زمان فعالیــت اداری باید 40 درصد 
و در زمان غیر اداری 70 درصد کاهش مصرف داشته 

باشند.
مرادی با اشــاره به اینکه بخش خانگــی مهمترین 
حوزه در مصرف برق محسوب می شود، افزود: اگر هر 
مشترک در این بخش میزان مصرف برق را نسبت به 
سال گذشــته کاهش بدهد با ورود به اپلیکیشن »با 
انرژی« می توانند از تخفیف قبوض بهره مند شوند. وی 

اظهار کرد: مدیریت مصرف 300 کیلو وات ساعت در ماه 
در استان اصفهان و در سایر استان ها 600 کیلووات در 

ساعت در ماه مقرر شده است.
مدیرعامل شــرکت توزیع برق استان اصفهان با بیان 
اینکه هرچه مدیریت بار در کشــور داشــته باشیم به 
اقتصاد و پایداری شــبکه کمک می کنیم، افزود: در 
صورتی که هر مشــترک در اســتان 15 درصد کاهش 
مصرف برق داشته باشد با هیچ گونه اختلال در توزیع 

برق مواجه نخواهیم شد.
مرادی در ادامه عنوان کرد: شرکت توزیع برق استان 
اصفهان با پوشش 23 شهرستان بزرگ ترین شرکت 
توزیع برق مرکزی کشــور و سومین شــرکت توزیع 
بزرگ کشور از میان 3۹ شــرکت محسوب می شود و 
حدود یک میلیون و 650 هزار مشــترک را سرویس 

رسانی می کنیم.
وی به اقدامات این شرکت در دولت سیزدهم اشاره 
کرد و افزود: تأمیــن برق متقاضیــان جدید، پروژه 
تبدیل سیم های مســی هوایی به شبکه خود نگهدار، 
هوشمندســازی مشــترکان با هدف رؤیت پذیری و 
کنترل پذیری، بهینه سازی شــبکه های روستاهای 
ســطح اســتان با عنوان پــروژه بهارســتان، اجرای 
پروژه های رفع افت ولتاژ و بهینه ســازی شــبکه، راه 

اندازی ابر ششم فهام کشور و راه اندازی نیروگاه های 
مقیاس کوچک و پشــت بامی، تعویض بیش از 700 
دستگاه برق گیر، ایجاد زیرساخت ها و ظرفیت سازی 
برای برق رسانی به شبکه های صنعتی به تعداد 1653 
مشترک در داخل شهرک های صنعتی، تعویض بیش 
از ۹5 هزار چراغ روشــنایی، اصلاح بیــش از 20 هزار 
نقاط اتصال سست، نصب بیش از 1500 مجموعه کتو، 

تعویض بیش از 700 دستگاه برق گیر و...
مدیرعامل شرکت توزیع برق اســتان اصفهان اظهار 
کرد: از دیگر اقدامات شــرکت توزیع برق در ســطح 
استان می توان به توسعه اتوماسیون و هوشمندسازی 
شــبکه، قطع و وصل از راه دور، تجهیزات پیشــرفته 
GPS برای دسترسی بهتر به مشــترکین، همکاری 
و تعامل با شرکت های دانش بنیان، مراجعات کمتر 
به درب منزل برای قرائت قبض و دسترسی از راه دور 
به کنتورها، توسعه شبکه های سیم کابل خود نگهدار، 
نگهداشــت نیروی انســانی و برگــزاری برنامه های 
آموزشــی در فصول مختلف و کاهش زمان تعمیرات 

حوادث اشاره کرد.
مرادی ادامه داد: مشــترکین برق اســتان در فصل 
گرما 78 درصد زیر الگوی مصرف 300 کیلووات و در 
ســایر فصول 70 درصد الگوی مصرف 200 کیلووات را 

رعایت می کنند.
وی عنوان کرد: شــرکت توزیع برق اســتان اصفهان 
دارای رتبه اول نیروگاه های خورشیدی خانگی و برق 
تجدیدپذیر در کشور است که در راستای توانمندسازی 
خانوارها برای تولید برق خانگی و درآمد پایدار، خرید 
تضمینی وجــود دارد که یک کنتور بــرای تولید و یک 
کنتور برای مصرف برق به آنهــا تعلق می گیرد که 36 
مگاوات برق در مجموعه خورشــیدی خانگی استان 

تولید می شود.
مدیرعامل شرکت توزیع برق استان اصفهان افزود: هر 
کیلووات از بخش تولید نیروگاه های برق خانگی 2500 
تومان، نیروگاه های حمایتی )کمیته امداد، بهزیستی، 
بسیج سازندگی( 3500تومان و نیروگاه های بالای 20 

کیلووات 2200تومان خریداری می شود.
مرادی گفت: در بخش فعالیــت ماینرهای غیرمجاز 
همشهریان می توانند با مراجعه به سایت »سمات« 
یا از طریق اپلیکیشن »برق من« گزارش خود را ثبت 

کنند.
**مردم حریم شــبکه های برق را رعایــت کنند و 
تجهیزات مراســم های مذهبی را به تیر برق ها آویزان 

نکنند
محمدحسین اســتکی نیز در این جلسه به اقدامات 
معاونــت بهره برداری شــرکت توزیع بــرق اصفهان 
اشــاره کرد و گفت: این معاونت به صورت 24 ساعته 
در خدمت مردم استان اصفهان است و هم استانی ها 
می توانند با شماره گیری 121 مشــکلات و حوادث را 
اطلاع دهند تا در اسرع وقت رسیدگی لازم به عمل آید.

معاونت بهره برداری و دیســپاچینگ شرکت توزیع 
برق استان اصفهان با اشاره به نزدیکی ماه محرم اظهار 
کرد: شــرکت توزیع برق علاوه بر جلسه با هیئت های 
مذهبــی، اطــلاع رســانی در شــبکه های اجتماعی 
اطلاع رسانی لازم را انجام می دهد همچنین از عموم 
مردم خواستاریم تا حریم شــبکه های برق را رعایت 
کنند و تجهیزات مراســم های مذهبی را به تیر برق ها 

آویزان نکنند.

معاون اقتصادی و مالی فولاد مبارکه گفت: فولاد 
مبارکه با درک صحیــح از اهمیت و نقش تولید 
در چرخه صنعت و اقتصاد کشــور، سال 1403 را 
نیز با ثبت رکوردهای متعدد و افزایش بهره وری 
در فروردین و اردیبهشت  ماه آغاز کرد و عملکرد 
درخشانی در تولید، فروش محصول و سودآوری 
برای ذی نفعان و ســهام داران به ثبت رساند.به 
گزارش »ایراسین«، مهدی کویتی ضمن قدردانی 
از همکاران توانمند و متعهد در گروه فولاد مبارکه 
اظهار کرد: این دســتاوردهای ارزشمند، نتیجه 
تلاش های بی وقفه و همت والای تمامی اعضای 
این خانــواده بزرگ اســت. وی تصریح کرد: در 
کنار موفقیت های کسب شــده در حــوزه تولید، 
این شــرکت در کســب درآمد حاصل از فروش 
نیز موفق عمل کــرده؛ به طوری کــه در دو ماهه 
ابتدای سال با فروش یک میلیون و 514 هزار تن 
محصول در مجموعِ دو بــازار داخلی و صادراتی، 
481 هزار و ۹25 میلیارد ریال درآمد حاصل کرد 
که این میزان درآمد نسبت به مدت مشابه سال 

قبل، افزایش 20 درصدی را نشان می دهد.
معاون اقتصادی و مالی فولاد مبارکه خاطرنشان 
کرد: به طورکلی با توجه به عملکرد فروش دوماهه 
ابتدایی سال و موفقیت های کسب شده در تولید، 
انتظار می رود ســودآوری شــرکت در سه ماهه 
ابتدای سال در مقایسه با سال قبل در وضعیت 

مطلوب تری قرار گیرد. ضمن اینکه امیدواریم به 
فضل الهی و با همت تمامی همکارانمان با ادامه 
این روند، رشد سودآوری و بهره وری بیشتری را 

در فولاد مبارکه شاهد باشیم.
وی با اشــاره به عملکرد مالی شــرکت در سال 
قبل عنوان کرد: در ســامانه کــدال، صورت های 
مالی حسابرسی نشده ســال 1402 فولاد مبارکه 
منتشر شده است و سود خالص عملیاتی شرکت 
در ســال ســختی که با محدودیت های انرژی 
همراه بود و تمامی فولادســازان از این حیث با 
مشکلاتی مواجه شدند، با رشد خوبی به رقم 7۹ 
هزار میلیارد تومان رسیده است.کویتی در همین 
زمینه تأکید کرد: در این خصوص باید به این نکته 
توجه داشته باشیم که سود مذکور به دلیل عدم 
برگــزاری مجامع و شناســایی درآمد حاصل از 
سودهای تقسیمی شرکت های زیرمجموعه، هنوز 
قطعی نشده است. در واقع انتظار می رود پس از 
برگزاری مجامع شــرکت های گروه و شناسایی 
درآمد ناشی از سودهای تقسیمی از این محل، 
سود خالص شرکت با رشد بیش از 44 درصدی 

به بیش از ۹7 هزار میلیارد تومان افزایش یابد.
وی در بخش پایانی ســخنان خــود گفت: لازم 
می دانم از تمامی همکارانم در گروه فولاد مبارکه 
که با تلاش های بی وقفه و همت والای خود این 
موفقیت ها را رقم زده اند، تشــکر و قدردانی کنم. 
بدون شــک، این دســتاوردها نتیجه همدلی، 
همــت و اراده تک تک این عزیزان بوده اســت. 
با توجــه بــه توانمندی های درخــور توجه گروه 
فولاد مبارکه، انتظــار داریم که بــه فضل الهی، 
دستاوردهای بیشتری را در تمامی شاخص های 
مالی و بهــره وری در آینده نزدیــک از این گروه 
بزرگ شاهد باشیم و این مولود انقلاب همچنان 
در تمامی عرصه های صنعتی کشــور بدرخشد و 
به عنوان نماد افتخار ملی و پیشرفت، راه را برای 

دست یابی به موفقیت های بیشتر هموار سازد.

رئیس سازمان بســیج رسانه اســتان اصفهان گفت: از مجموع 
333 شــهید عرصه رســانه ای کشــور، 22 شــهید به اصفهان 

اختصاص دارد و این استان پس از تهران رتبه دوم کشور را دارد.
به گزارش »ایرنا«، سرهنگ محسن شــکیب فر روز یکشنبه در 
نشســت خبری »یادواره ملی شهدای رسانه کشــور و شهدای 
مظلوم خبرنگار غزه« در ســالن جلسات ســپاه اصفهان افزود: 
333 خبرنگار و فعال رسانه ای کشــور در دوران دفاع مقدس و 
عرصه های مختلف به شهادت رســیدند و با نثار خون پاک خود 
واقعیت های جهان و عظمت و ایســتادگی مردم ایران را به دنیا 
مخابــره کردند. وی اظهار کرد: بر اســاس آخریــن آمار تاکنون 
150 خبرنــگار در عملیات »طوفان الاقصی« در غزه به شــهادت 

رسیده اند.
رئیس سازمان بسیج رســانه اصفهان اضافه کرد: در تلاشیم تا 
برنامه های مهم کشوری را به میزبانی اصفهان برگزار کنیم و این 
برنامه ها را با کمک کانون های بسیج رسانه فعال و دارای ظرفیت 
استان از جمله شاهین شــهر، نجف آباد و مبارکه برگزار خواهیم 
کرد. شکیب فر با اشاره به اینکه یادواره ملی شهدای رسانه کشور 
و گرامیداشت شهدای مظلوم خبرنگار غزه در شاهین شهر برگزار 

خواهد شــد، اضافه کرد: این شهرســتان در ابتدای دوران دفاع 
مقدس میزبان مهاجران جنگ تحمیلی بــود اما مردان آنها در 
جنوب از مرزها دفاع و نوامیس شــان به شــاهین شهر و دیگر 
نقاط استان مهاجرت و مردم شاهین شــهر هم به خوبی از آنها 

استقبال کردند.
فرمانده ســپاه صاحب الزمان )عج( اصفهان نیز در این نشست 
اظهار کرد: رسانه ها باید شاخص ها، معیارها و قدرت تشخیص 

صحیح مردم برای تحصیل مصداق مطلوب را رقم بزنند.
ســردار مجتبی فدا ادامه داد: آیت ا... رئیسی، رئیس جمهوری 
مردمی، انقلابی، جهادی و به صــورت اعتقادی، قلبی و گفتاری 
سرباز ولایت بود و توجه ویژه به حل مسائل مردم و رضایت خدا 

را سرلوحه کار خود قرار داشت.
فرمانده ســپاه صاحب الزمان)عج( اظهار کرد: امروز در صحنه 
انتخابــات رئیس جمهوری نیازمند مســئولانی هســتیم که از 
شاخصه های رئیس جمهور شهید برخوردار باشند. وی اضافه کرد: 
رئیس جمهور آینده باید مانند آیت ا... رئیسی از جرأت ایستادگی 
در برابر دشمنان برخوردار باشد و توانایی و قدرت عبور از تحریم ها 
را داشته باشد و وحدت و هم افزایی قوا و اتحاد مردم را سرلوحه 

کار خود قرار دهد.
ســردار فدا با بیان اینکه رســانه ها از روزهای اول انقلاب همراه 
با نظــام و مردم بودند، خاطرنشــان کــرد: رســانه ها در دوران 
جنایات وحشــیانه منافقین، جنگ تحمیلی و تحریم ها همراه 
مردم بودند و امروز هم در صحنه جبهــه مقاومت صدای مردم 
مظلوم غــزه هســتند و جنایات وحشــیانه و تخریــب مناطق 
 مســکونی و زیرســاخت های فلســطین را بــه دنیــا مخابره 

می کنند.
به گفته وی، خبرنگاران انسان هایی دلیر، شجاع، ایثارگر و از جان 
گذشته هستند که مانند رزمندگان در خط مقدم، رساندن صدای 
مردم مظلوم غزه به جهانیان را جزو وظایف و مأموریت های خود 

قلمداد می کنند.
فرمانده سپاه صاحب الزمان)عج( اصفهان بیان کرد: امروز حمله 
به بیمارستان ها، مراکز مقدس مذهبی، مدارس و مراکز آموزشی 
جزو جنایات رژیم صهیونیســتی علیه مردم مظلوم غزه است و 
همه روزه آمبولانس ها، مراکز درمانی فلسطین و غزه مورد حمله 

و هجوم این رژیم قرار می گیرد.
ســردار فدا افزود: این وضعیــت و فضای واقعی مــردم غزه و 

فلسطین توســط رســانه های آزادی خواه به گوش مردم جهان 
رسانده شده است. وی اضافه کرد: به رغم اینکه تمام رسانه های 
بزرگ دنیا در اختیار صهیونیست ها و اســتکبار جهانی قرار دارد، 
اما صدای مظلومیت مردم غزه توسط خبرنگاران به مردم جهان 

اطلاع رسانی شده است.

فرمانده ســپاه صاحب الزمان )عــج( اظهار کرد: یــادواره ملی 
شهدای رسانه کشور و گرامیداشت شهدای مظلوم خبرنگار غزه روز 
پنجشنبه هفته جاری با ســخنرانی سردار »غلامرضا سلیمانی« 
رئیس سازمان بسیج مستضعفین کشور در شهرستان شاهین 

شهر و میمه برگزار می شود.

مدیرعامل شرکت توزیع برق استان اصفهان خبرداد

شرکت توزیع برق استان اصفهان دارای رتبه اول تولید نیروگاه برق تجدیدپذیر در کشور

اصفهان پس از تهران، بیشترین خبرنگار شهید را دارد

در جلســه هماهنگی که با حضور اســماعیل قربانی مدیر مخابرات منطقه 
اصفهان و محمدتقی شــفیعی مدیــرکل منطقه مرکزی ســازمان تنظیم 
مقررات و ارتباطات رادیویی در محل ســازمان تنظیم مقــررات و ارتباطات 
اصفهان برگزارشــد، مدیر مخابرات منطقه اصفهان بیان کرد: طی سال  های 
گذشته در راستای توسعه زیرســاخت  های مخابراتی استان خصوصاً کلان 
 شهر اصفهان اقدامات ارزشــمندی در حوزه توســعه فیبر نوری صورت گ

رفته است.
قربانی افــزود: مخابرات منطقه اصفهــان بیــش از 23000 کیلومتر داکت 
شهری در استان اجرا کرده که 12700 کیلومتر آن در کلان شهر اصفهان است. 
وی با اشــاره به اجرای بالغ بر 12000 کیلومتر فیبر نوری در استان عنوان کرد: 
مخابرات منطقه اصفهان از ســال 13۹5 ارائه اینترنت پرســرعت مبتنی بر 
فیبر نوری به منازل و کســب و کارها را شــروع کرده و متقاضیان می توانند 
 با مراجعه به تارنمای tanoma.tce.ir نســبت به ثبت درخواســت اقدام 

نمایند.
در این جلسه محمدتقی شــفیعی، مدیرکل منطقه مرکزی سازمان تنظیم 
مقررات و ارتباطات رادیویی نیز ضمن تشــکر از اقدامــات مخابرات منطقه 
 اصفهان بر توسعه پوشش در سایر شــهرها مطابق با پروانه ابلاغی سازمان 

تأکید کرد.

مدیرعامل شــرکت آبفای اســتان اصفهان گفت: خرداد ماه امسال با تکمیل 
عملیات شبکه آبرسانی خیابان باهنر، زمینه تقویت فشار شبکه آب بیش از 50 
هزار نفر در بخشی از منطقه شمال شهر اصفهان فراهم شد.حسین اکبریان در 
گفت وگو با »مهر« با بیان اینکه فاز دوم این پروژه از اواخر سال گذشته عملیاتی 
شــده بود، اظهار کرد: عملیات تقویت شــبکه آبرســانی خیابان باهنر به طول 
یک کیلومتر از کنار گذر اتوبان ردانی پور آغاز شد و در خیابان آیت ا... صادقی به 
پایان رسید که به دنبال اجرای این عملیات فشــار آب خیابان های رباط اول، 
باهنر، فروغی، استاد شــهریار، امام خمینی)ره( و آیت ا... صادقی 1.5 برابر 
نسبت به سال قبل بیشتر شده است. وی با اشــاره به اینکه سال های قبل در 
فصل تابستان ساکنان خیابان های اطراف منطقه باهنر با افت فشار آب مواجه 
بودند، خاطرنشان کرد: عملیات تقویت فشار شبکه آب خیابان باهنر در دو فاز 
از سال 1401 در دستور کار قرار گرفت که فاز یک این عملیات که بیش از 700 متر 
بود در سال 1402 به پایان رسید و سپس فاز دوم آن عملیاتی شد که در خرداد 
ماه سال جاری در مدار بهره برداری قرار گرفت. مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب 
اســتان اصفهان افزود: با در مدار قرار گرفتن این خط در شبکه توزیع آبرسانی 
اصفهان، آب با فشار مناسب در اختیار مردم منطقه قرار می گیرد. اکبریان ابراز 
کرد: این امر افزایش سطح رضایت مندی مردم را از توزیع عادلانه آب به همراه 
دارد که این مهم با تلاش نیروهای متخصص آبفای استان اصفهان اجرایی شد.

 ۸۰درصد کلان شهر اصفهان تحت پوشش فیبر نوری مخابرات 
منطقه اصفهان قرار دارد

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان:

شبکه آب رسانی خیابان باهنر کلانشهر اصفهان تقویت شد

معاون اقتصادی و مالی فولاد مبارکه خبر داد؛

 رشد 20 درصدی درآمد فروش فولاد مبارکه در  2 ماهه اول
 سال 140۳
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